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HARELBEKE
Nieuwe motorfiets bij
politiezone Gavers
De politie van de zone Gavers (Ha-
relbeke-Deerlijk) heeft voor de
uitbouw van haar verkeersdienst
een nieuwe motorfiets gekocht.
Binnenkort gaat ook de eerste
vrouwelijke motorrijder in de
zone aan de slag. «Alles met één
doel: de verkeersveiligheid ver-
hogen», aldus korpschef Jean-
Louis Dalle.

De nieuwe BMW 1250 GS werd ge-
kozen omwille van de wendbaar-
heid en om in te zetten in een stede-
lijke omgeving. In totaal beschikt
de zone nu over drie motorfietsen.
Tegen eind dit jaar zal inspecteur
Lindsey Bruwier als eerste vrouwe-
lijke motorrijder in de zone aan de
slag gaan. Alle motorrijders van de
politiezone Gavers zijn ondertus-
sen uitgerust met de nieuwe oranje
motorkledij. De politiezone zal van
2 tot en met 13 september extra
waakzaam zijn voor de verkeers-
veiligheid rond de schoolomgevin-
gen. Daarbij zullen ze extra letten
op het respecteren van de voor-
rangsregels, het parkeergedrag en
het verkeersgedrag van school-
gaande kinderen. Er zullen ook ex-
tra snelheidscontroles gebeuren en
extra controles op het dragen van
de gordel en het gebruik van kin-
derzitjes. (LSI)

DEERLIJK
Grote namen 
op podium Buikrock 
Deerlijk maakt zich op voor Buik-
rock, het festival met Niels De-
stadsbader als headliner. De zan-
ger-presentator viert zijn erken-
ning als ereburger met een optre-
den in ‘zijn’ Deerlijk. Hij brengt ook
nog een pak andere artiesten mee:
onder meer Gers Pardoel, Stan Van
Samang en Soulbrothers staan op
de planken. «Het geeft een bijzon-
der gevoel, om naar dat grote podi-
um te kijken», zegt Hans Verbeke
van Buikrock. «Zo’n groot podium
hebben we hier in Deerlijk nog niet
zo vaak gezien.» Op de affiche
staat ook de nieuwe boysband
Bobby. «Een initiatief van Miguel
Wiels, die ook achter het succes van
K3 zit. We verwachten dus wel veel
van die gasten.» Het wordt heet za-
terdag, tot 30 graden. «We voor-
zien gratis drinkbaar water op het
festivalterrein.» Er zijn nog tickets.
Ze kosten 45 euro in voorverkoop
en 50 euro aan de deur. Meer info
op www.buikrock.be.  (JME)

DEERLIJK
Taalschooltje 
vindt onderdak 
in Harelbeke 
Ann-Sophie Maes uit Bavikhove
heeft dan toch een oplossing ge-
vonden voor haar taalschooltje
‘PluskeParfait’.
Na lang zoeken had Ann-Sophie
enkele maanden terug een pand
gevonden in Deerlijk, om er een
taalschooltje in uit te bouwen.
Kindjes zouden er na schooltijd en
in de vakantie al spelenderwijs
Frans en Spaans kunnen leren.
Maar Ann-Sophie mocht haar
plannen opbergen: de buren van
het gebouw zagen haar komst niet
zitten. En hun wil was blijkbaar wet.
De jongedame, die voor haar zo-
merkampjes terechtkon in het
Deerlijkse sportcentrum, heeft nu
een locatie gevonden waar ze
voortaan PluskeParfait kan in uit-
baten: ze kan een deel van de
groepspraktijk op de wijk Eiland in
Harelbeke gebruiken. Vanaf sep-
tember geeft ze er les. Er zijn intus-
sen al ongeveer 50 kinderen inge-
schreven. (JME)

ROESELARE
Mazoutspoor 
in centrum
In de Kattenstraat in het centrum
van Roeselare moest de brandweer
van de zone Midwest vrijdagmid-
dag rond 13 uur een mazoutspoor
opruimen.
Het spoor was een halve kilometer
lang en zo’n halve meter breed. Wie
of wat het spoor veroorzaakte, is
onduidelijk. (LSI)

Anzegem maakt een vuilnisbakken-
plan op in de strijd tegen zwerfvuil. «In
Anzegem staan er 195 vuilnisbakken,
maar die worden niet overal even goed
gebruikt», legt schepen Christophe
Vandererven uit. «Daarom zullen we
elke vuilnisbak monitoren en indien
nodig gaan we vuilnisbakken bijplaat-
sen, verplaatsen of verwijderen. We
willen op die manier de netheid van
Anzegem vergroten.»

«Openbare vuilnisbakken zijn er zodat
voorbijgangers die buiten iets eten of
drinken, snel hun klein afval kwijt kun-
nen», legt Vandererven uit. «Dit wordt
helaas niet altijd door iedereen geres-
pecteerd. Afval wordt op straat gegooid
en sommigen nemen zelfs afval mee

van thuis om in een openbare vuilnis-
bak te gooien. Anzegem zet dan ook
heel wat mensen en middelen in om
vuilnisbakken te plaatsen, te ledigen en
om zwerfvuil en sluikstort op te ruimen.
Dit is een tijdrovende bezigheid die we-
kelijks heel wat arbeidsuren kost.»
Daarom is de gemeente onder begelei-
ding van Mooimakers en Imog gestart
met een coachingstraject om het zwerf-
vuil- en sluikstortbeleid te verbeteren.
«Een van de onderdelen van dit traject
is het opmaken van een vuilnisbakken-
plan. Met de juiste vuilnisbak op de juis-
te plaats willen we de gemeente nog
netter maken»

Inventaris
De eerste stap van het plan is al gereali-

seerd: zo werd er een inventaris ge-
maakt van alle vuilnisbakken in Anze-
gem. «Er zijn 195 exemplaren, een hoog
aantal voor Anzegem. Elke bak kreeg
ook een uniek nummer zodat we alle
gegevens kunnen koppelen aan de juis-
te vuilnisbak. De belangrijkste vragen
die we ons nu zullen stellen is of de be-
staande vuilnisbakken goed geplaatst
staan. Zijn ze zichtbaar en bereikbaar?
Zijn er voldoende vuilnisbakken? En
welke vuilnisbakken worden er mis-
bruikt?»

Metingen
Er werd intussen al een eerste meting
uitgevoerd. «Onze mensen van de Tech-
nische Dienst moesten bij ieder vuilnis-
bakje onder meer noteren hoe vol de

vuilnisbak is, in de welke staat hij is en
of er wordt gesluikstort.»  Dit najaar
worden nog extra metingen gedaan om
een volledig beeld te krijgen, maar na
die eerste metingen worden al enkele
maatregelen uitgevoerd. Kapotte vuil-
nisbakken worden vervangen, lege of
slecht geplaatste vuilnisbakken worden
verwijderd. 

Boodschappen
Zo worden boodschappen op de vuilnis-
bakken gehangen. «Bijvoorbeeld: ‘Be-
dankt! Deze vuilnisbak wordt correct
gebruikt!’ of ‘Dit is een vuilnisbak, geen
huisvuilbak!’. Bij misbruik wordt de si-
tuatie na 4 weken geëvalueerd, indien
het misbruik blijft aanhouden, wordt de
vuilnisbak weggenomen. (JME)

Anzegem maakt vuilnisbakkenplan op in strijd tegen zwerfvuil

HARELBEKE
Op vlindersafari met ‘De Gavers
uitgepluisd’
Op zondag 1 september, van 14 uur tot 18 uur, pakt de
Provincie West-Vlaanderen in provinciedomein De
Gavers in Harelbeke uit met een nieuw concept: ‘De
Gavers uitgepluisd’. Tijdens deze gratis ontdekkings-
tocht kunnen jong en oud aan de hand van verschil-
lende activiteiten kennis maken met de vele soorten
planten en dieren in het domein.

Deelnemers kunnen er op vlindersafari, braakballen
pluizen, watervogels spotten van op de fluisterboot
of de vijver ontdekken met een reuzenkano. Kinderen
kunnen ook op onderzoek gaan met de waterprofes-
sor. En voor wie al het leven onder water wil ontdek-
ken kan dat al snorkelend. Zwemgerief meebrengen
volstaat. Daarnaast zijn er nog tal van workshops en
is er randanimatie. Tussen 14 uur en 15.30 uur  kan je
een vogelringer aan het werk zien. Een unieke gele-
genheid om heel wat over het leven van vogels te we-
ten te komen en ze van dichtbij te zien. Om 17 uur
wordt deze dag afgerond met een voorstelling van
‘Don van Diversidad’ op het centrale plein. In deze ver-
teltheaterproductie neemt Don jong en oud mee in
het verhaal van biodiversiteit en het belang van na-
tuurbehoud. Het evenement en alle activiteiten zijn
volledig gratis. Er hoeft ook niet vooraf ingeschreven
te worden. (JME)

Basisschool Sint-Vincentius
gaat vanaf 1 september met de
nieuwe naam De Talententuin
verder. Om de nieuwe naam
bekend te maken pakt de ou-
derraad nu uit met een eigen
bier: het Talentje.

De basisschool zit voortaan
mee onder de koepel van de
Prizma-scholengroep. Daar-
door verandert ze ook van
naam. 
«Om de nieuwe naam beter be-
kend te maken, lanceren we het
Talentje», zegt Kevin Verhoyen
van de ouderraad. «Het bier
konden we brouwen dankzij
brouwerij De Feniks uit Heule.
Het is een blond en toegankelijk
biertje van 7,8 graden. Met de
hulp van talent, inspiratie en
tonnen transpiratie stroomde
dit lekkere bier uit de ketel. We
zijn alvast erg tevreden met het
resultaat. De ouderraad zal het
biertje op elk van zijn activitei-
ten verkopen.  (VDI)

LENDELEDE

Enkele leden van de ouderraad met het nieuwe biertje. 
Foto Ouderraad De Talententuin.

Ouderraad pakt uit met biertje omdat school van naam verandert

nend open over delicate thema’s zoals
het verlies van haar jongere zusje», zegt
Kurt Ostyn. «Maar ook over hoe ze door
mannen werd vernederd, geslagen en
misbruikt. De dans hield haar recht.
Wanneer Isabelle over dans praat, zie je
de passie oplaaien.»

Unieke ervaring
Kurt Ostyn en Isabelle Beernaert leer-
den elkaar via het boek Het Oneerlijk
Voordeel kennen, waarin medeauteur
Kurt Ostyn treffend vertelt over haar
mama in café D’Oude Hoeve in Kluis-

bergen. Isabelle Beernaert vond het
raak verwoord. Cis Scherpereel van Mex
United onderstreept het belang van de
komst van Isabelle Beernaert naar Kort-
rijk: «Koester onze culturele helden. We
gaan voor een volle stadsschouwburg
op 21 december. Dat durven we omdat
we weten dat elke bezoeker er een unie-
ke ervaring zal beleven. Want Isabelle
maakt van dans een taal die iedereen
beroert. Ik hoop dat er in de zaal heel
wat mensen zullen zijn die nog nooit
een dansvoorstelling bijwoonden. En
dat ze daarna zullen zeggen: ‘die Isabel-

le, da’s ene van ons’», aldus Cis Scherpe-
reel. De documentaire in primeur ont-
vangen, kan door je te registreren via
https://isabellebeernaert.com/regis-
tration. 

Tickets
Tickets voor de dansvoorstelling in de
stadsschouwburg boek je op
www.ticketmaster.be/event/isabelle-
beernaert-laat-me-tickets. Tickets kos-
ten tussen 31 en 42 euro per persoon.
Wacht niet te lang, want de verkoop
gaat nu al vlot.

ISABELLE BEERNAERT NA 37 JAAR EVEN TERUG THUIS 

Topchoreografe treedt op in Schouwburg

Isabelle Beernaert (45) en haar dansge-
zelschap staan op 21 december voor het
eerst sinds decennia terug op de plan-
ken van de stadsschouwburg in Kortrijk,
met de productie ‘Laat Me’. 
Met dank aan Kurt Ostyn en Cis Scher-
pereel van het marketingbureau Mex
United. «Want iemand als Isabelle, die
jaarlijks de grootste theaterzalen van
Amsterdam tot Antwerpen moeiteloos
weet te vullen, moeten we in onze eigen
stad op handen dragen», zegt Kurt Os-
tyn. Meer nog: Kurt Ostyn maakte sa-
men met Isabelle een wandeling door
haar geboortestad en luisterde naar
haar levensverhaal. Lode Steenhoudt
van het Kortrijkse productiehuis Che-
misch Circus maakt van de wandeling
een unieke vierdelige documentaire.
Die wordt binnenkort gelanceerd, maar
de trailer kan u al zien.
«Isabelle vertelt in de docu ontwape-

Acht jaar was Isabelle
Beernaert, toen ze moe-
derziel alleen de trein
nam naar Antwerpen om
er danseres te worden.
«Laat me nu maar
doen», zei ze tegen haar
familie. De topchoreo-
grafe komt nu na 37 jaar
terug thuis in Kortrijk
met haar dansvoorstel-
ling ‘Laat Me’. Er komt
straks ook een docu.

PETER LANSSENS

KORTRIJK

Isabelle Beernaert komt met de dansvoorstelling ‘Laat Me’ naar Kortrijk. Foto Mex United
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ANZEGEM / VICHTE / TIEGEM

DOOR XANDER COTTENS

De club werd 50 jaar geleden gesticht door
Jeremy Bekaert, Pol Six, Daniël Pattijn en
Jimmy Berton. Dit jubileumjaar wordt nog
specialer, want ze hebben nu ook ze een
aanvraag ingediend om de titel ‘koninklij-
ke’ te mogen dragen. Nu zondag organi-
seert de club een feestduik voor de leden.
Een week later nodigt de club de gemeente-
besturen van Deerlijk en Vichte uit voor
een feest samen met de leden. Alle leden
zijn ook uitgerust met een sporttas met
daarop een speciaal 50 jaar-logo. 
De club telt tegenwoordig zo’n 85-tal leden
van 14 of ouder en 10 tot 12 leden van 8 tot
14 jaar oud. Huidig voorzitter Arlindo Alves
(44) uit Zulte herinnert zich nog goed hoe
hij bij de club belandde jaren geleden. “Ik
keek vroeger al op naar de Franse duiker
Jacques-Yves Cousteau. Hij was een echte
pionier en ik had veel van hem gezien op tv.
Later vertelde mijn buurman Dieter T’sjolle
me dat hij lid was van deze duikclub. Ik heb
dan een initiatieles meegedaan en toen
merkte ik dat het helemaal mijn ding was”,
weet Arlindo nog.

OP LOCATIE DUIKEN

De club oefent wekelijks in het Lago zwem-
bad in Zwevegem, daarvoor was dat nog in
Deerlijk. “We kijken nu reikhalzend uit
naar Vichte. Misschien doen we dan nog
eens een feestje. We zullen dan eindelijk
dichtbij ons clublokaal kunnen trainen”,
hoopt Arlindo. Naast de wekelijkse training
gaat de club ook op locatie duiken. Zo gaan
ze maandelijks naar de Barges, een oude
steengroeve in Doornik van wel 40 meter
diep. Maar ook naar de Oosterschelde in
Nederland of de Gavers in Harelbeke.
“Mijn eerste keer echt duiken was in de

Barges in Doornik. Het is daar donker en er
zwemmen vissen zoals karpers en snoeken
rond. Het water is met 8 à 9 graden best
fris, maar ik voelde er toen helemaal niks
van door de adrenaline van de eerste keer.
Ik kwam boven met een glimlach op mijn
gezicht. Ik had zo’n voldaan gevoel dat ik
dit zeker de komende 30 jaar wilde doen”,
vertelt Arlindo.

“Iedere duik is uiteindelijk ook een over-
winning. Je bevindt je in een omgeving
waar we eigenlijk niet voor gemaakt zijn. Je
bent volledig afhankelijk van je duikbuddy
en je voorraad perslucht. Maar het mooiste
is dat je de natuur ziet op een manier die
weinigen zien”, vult Mike Vanderkerckhove
(51), lid van de club aan. 
Duiken is een echte buddysport, je gaat per
twee of drie duiken en moet 200% procent
op elkaar kunnen rekenen. “Kameraad-
schap is bij ons dus echt belangrijk, hier ga
je niet alleen om te duiken. Je maakt ook
vriendschappen voor altijd”, klinkt het. 

VOLG EEN INITIATIELES

Maar een duiker wordt je niet op één dag.
Binnen het duiken bepalen behaalde bre-
vetten met welk materiaal en hoe diep je
mag duiken. Vooraleer iemand een brevet

kan behalen, moet die veel oefenen en krijg
je ook theoretische vakken. “We hebben in
onze zwemclubs een tiental instructeurs
die voor elk brevet kunnen les geven. We
kunnen dus zowat alle brevetten in onze
eigen duikclub aanleren. Per brevet krijg je
een kaart van een officiële instantie waar-
mee je kan bewijzen hoe diep je mag dui-
ken”, vertelt Arlindo. 
Heb je interesse om zelf te leren duiken?
Dan kan je een initiatieles komen volgen.
“Het enige wat je moet kunnen, is zwem-
men. Je moet wel ook eerst langs de dokter
passeren om te zien of je medisch geschikt
bent. Want ademen met perslucht is niet
goed voor mensen met longaandoeningen
of hartziektes”, weet de voorzitter.

Meer informatie over de duikclub op:

stingrays.azurewebsites.net

“Iedere duik is een overwinning”
VICHTE De Vichtse duikclub
The Stingrays viert op zondag
15 zijn 50ste verjaardag. De
duikclub heeft zijn met vissen
versierd clublokaal in de Lende-
dreef in Vichte. De duikers zul-
len hun verjaardag met verschil-
lende activiteiten vieren. 

Hier kom je niet alleen
om te duiken. Je maakt
hier vriendschappen 
voor het leven

In het zwembad oefenen de duikers: “We kunnen zowat alle brevetten in onze eigen duikclub aanleren”, klinkt het. (foto XC) 
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TIEGEM Op zaterdag 21 september begint

de internationale week van de vrede met

Vredesvuur. Karibu, het Anzegemse

netwerk voor opvang en begeleiding van

vluchtelingen, steekt het vuur aan de lont

met een evenement aan de kapel in het

Sint-Arnolduspark. Op het menu staan

zang, poëzie, een confronterend vredes-

spel tegen het hokjesdenken, … Afspraak

van 18 tot 21 uur op het pleintje rond de

kapel in Tiegembos. De avond begint

aan de parking van Tiegembos. Deelne-

men is gratis, wie zin heeft brengt een

eigen hapje mee om te delen. (XC)

Info op www.vredesvuur.weekly.be

KORT

Vluchtelingen starten
week voor de vrede

ANZEGEM De gemeentediensten hebben

de strijd met zwerfvuil aangeknoopt. De

gemeente zal de 195 vuilnisbakken contro-

leren op hun inhoud en al dan niet ver-

plaatsen of verwijderen. 

“In Anzegem hebben

we 195 vuilbakken

staan in 17 verschillen-

de modellen. Vaak

vinden we daar huisvuil

in terug, dat hoort daar

niet thuis. Dus hebben

we in samenwerking

met IMOG en Mooima-

kers een plan opgestart

om aan bewustmaking te doen. Vuilbak-

ken die weer geplaagd worden door huis-

vuil of zwerfafval, zullen een waarschu-

wingsbord krijgen. Na volharding zullen we

de vuilbak moeten verwijderen”, legt sche-

pen van Afval en Recyclageparken Chris-

tophe Vandererven uit. In mei vond al een

eerste doorlichting plaats, in september zal

een tweede volgen. Vuilbakken zullen ook

verplaatst worden naar een efficiëntere

plaats. Bijvoorbeeld niet langs banken in

functie van geurhinder. Op lange termijn is

het ook de bedoeling om alle vuilbakken

in Anzegem gelijk te maken, want nu zijn

er dus 17 verschillende modellen. (XC)(foto XC)

Gemeente laat vuilbakken controleren op huisvuil: 
“Na volharding zullen we die vuilbak verwijderen”

Low Impact Man brengt
show vol ‘eco comedy’
VICHTE De wereldraad van Anzegem no-

digt op zaterdag 14 september om 20 uur

Steven Vromman uit. Hij werd bekend

door zijn televisieoptreden als Low Impact

Man. Hij toert rond met een show vol ‘eco

comedy’, ook in de Oude Kerk in Vichte. 

In de comedyshow roept Steven op tot

activisme en lacht hij met het publiek en

met zichzelf. De show ‘Stop met Klagen’ zit

vol ecologische tips, liedjes op zijn ukelele

en verhalen in tijden van stroompannes.

Jongeren die een groene belofte doen

betalen 2 euro, voor al de rest kost een

kaart 7 euro ter plaatse. (XC)

Zoek op Low Impact Man op www.kw.be
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WIELSBEKE / SINT-BAAFS-VIJVE

DOOR NIELS VROMANT

Vijftien jaar geleden speelde Bart al samen
met Koen Vanderbauwhede. Toen hun
groepje splitte, besloten Bart en Koen ver-
der te gaan. Al snel kwamen ze bij Hein
Vanhuyse uit de Dahliastraat uit. “We wis-
ten dat hij een hele goede muzikant was.
Het klikte onmiddellijk. Onze zoektocht
naar andere muzikanten was een uitda-
ging. Het moest met iedereen klikken. Zo
kwamen we uit bij de dochter van mijn
broer Ruuth en later ook mijn dochter Han-
ne als zangeressen. Uiteindelijk waren we
met zeven muzikanten. Het laatste half jaar
spelen we nog met vijf. Daarnaast konden
we ook een beroep doen op mijn broer
Lieven en zwager Jozef die uren doorbrach-
ten aan de technische kant van onze mu-
ziek”, legt Bart uit. De groep begon als fol-
krockgroep. “Ikzelf speelde al folk en dat
genoot onze voorkeur. Stilaan evolueerden
we naar een eigen genre dat we omschrij-
ven als folkpop. We speelden altijd met
akoestische instrumenten. Dat was de rode
draad.” Folgazàn begon met covers, maar
het verlangen naar het maken van eigen
nummers groeide. Zo hebben ze twee cd’s
uitgebracht: De Groote Oorlog en de kleine
Belg en Zee zonder zout. “We wilden iets
doen over de Eerste Wereldoorlog, maar we
vonden dat we dat in het Nederlands moes-
ten doen. Voorheen zongen we altijd in het
Engels, maar het Nederlands lag ons. Daar-
om maakten we nog een tweede Neder-
landstalige cd. Het oorlogsprogramma was
het meest uitputtende, maar haalde ook het
beste uit ons naar boven. Het was een mooi
programma waarbij we klank en beelden

met elkaar combineerden. We waren dood-
op na zo’n optreden”, herinnert Bart zich.

GEMISTE KANSEN

De amateurgroep verwierf meer bekend-
heid. Zo speelden de Wielsbeekse muzi-
kanten zelfs in Nederland, Frankrijk en het
Verenigd Koninkrijk. “Door mond-aan-
mondreclame in die kleine folkwereld kon-
den we verschillende stappen zetten waar

we nu mooie herinneringen aan overhou-
den”, getuigt Bart.
Hun muziek kon ook Radio 1 en Radio 2
bekoren. Plots hoorden ze hun eigen num-
mer op de radio. “We hadden een eigen
tactiek. We namen de liedjes voor onze cd
per drie op en stuurden die al in degelijke
kwaliteit naar de radio. Toen we op een
avond van onze studio naar huis kwamen,
dacht ik dat mijn broer een demo-cd liet
afspelen in de auto. Even later besefte ik dat
we op de radio waren. Het deed ons wat
toen we zagen dat onze muziek geappreci-
eerd werd”, blikt Bart terug. 

KANSEN

Wat ze gedaan hebben is fantastisch, maar
toch zijn er nog enkele gemiste kansen.
“We verdienden zeker onze plaats op het
festival van Dranouter. Onze muziek hoor-
de daar thuis. Verder reden we soms uren

naar Limburg, maar kregen we minder
kansen in onze regio, terwijl we daar soms
een band mee hebben. In Wielsbeke heb-
ben we altijd een publiek gehad. We voel-
den ons hier thuis en repeteerden ook in
De Biekorf. We zijn de gemeente dan ook
dankbaar voor de kansen”, schetst hij.
De band besloot er na 15 jaar de stekker uit
te trekken. De chemie tussen de leden is er
nog, maar voor sommigen is het tijd voor
iets anders. “De kruisbestuiving tussen ons
blijft schitterend. Plots merk je dat de mu-
zikanten individueel andere ambities en
projecten hebben. De muziek stopt niet
met Folgazàn en misschien komen we el-
kaar wel tegen tijdens een volgend project”,
vertelt Bart tot slot.

Het afscheidsconcert van Folgazàn op

19 oktober vindt plaats in oc Den Aert in

Sint-Baafs-Vijve. Aanvang: 20.30 uur.

“We verdienden Dranouter”
SINT-BAAFS-VIJVE Op 19 ok-
tober speelt de folkpopgroep
Folgazàn haar laatste concert.
Na 15 jaar samen musiceren
gaat de groep uit elkaar. “Ook
aan mooie verhalen komt er een
eind om ruimte te maken voor
nieuwe muzikale uitdagingen.
We gaan als goede kameraden
uit elkaar”, zegt gitarist Bart
Oosterlijnck. 

Plots merk je dat de 
muzikanten individueel
andere ambities hebben

Bart Oosterlijnck, Koen Vanderbauwhede, Hein Vanhuyse, Pieter-Jan Jordens, Hanne Oosterlijnck en onderaan Charlotte Peyskens en Ruuth

Oosterlijnck vormden Folgazán. Charlotte en Pieter-Jan verlieten de band eind vorig jaar al. (foto NVR)

W I E L S B E E K S E  F O L K P O P G R O E P  F O L G A Z À N  H O U D T  E R M E E  O P

WIELSBEKE De jongens van Chiro Aktivo

organiseren op 31 augustus The Big

Bang. Op die jongerenfuif kan men nog

een laatste keer de beentjes strekken

vlak voor het nieuwe schooljaar. 

De fuif wordt georganiseerd in het kader

van de Wielsbeekse Feesten. DJ’s T’es-

beau, Miss Dutwa en Diottv zullen de

jongeren voorzien van voldoende feest-

muziek. 

Het feest vindt plaats in de sporthal en

begint om 22 uur met een happy hour.

Meer info op de Facebookpagina van het

evenement. (NVR)

KORT

Big Bang gaat start van
nieuw schooljaar vooraf

WIELSBEKE Op haar website vermeldt de

partij CD&V Wielsbeke dat afvalintercom-

munale Imog sluikstorters zal bestrijden

met verborgen camera’s. 

Ook in onze gemeente zal dat het geval

zijn. De meerderheids-

partij stemde in met het

gebruik ervan. 

“Ook in Wielsbeke

willen we hiermee de

mensen die de omge-

ving vervuilen verder

opsporen en bestraf-

fen”, zegt schepen van

Milieu Magda Deprez

(CD&V). 

“Dankzij de camera’s van Imog werden

sluikstorters effectief betrapt en beboet.

Op locaties waar de camera meerdere

malen opnieuw geplaatst werd, is het

aantal sluikstorters verminderd.”

“Op zwarte punten zullen nu drie extra

verplaatsbare camera’s ingezet worden

om de daders effectief op te sporen.”

(NVR)

(foto NVR)

Afvalintercommunale Imog breidt het project met
verborgen camera’s nog verder uit

WIELSBEKE De avondmarkt van de Wiels-

beekse Feesten op 30 augustus is traditio-

neel een markt waarop verenigingen zich-

zelf kunnen aanprijzen. Dit jaar zet de

gemeente voor het eerst enkele lokale

ondernemers in de kijker. Zij kunnen een

standje bouwen op de Wielsbeekse Fees-

ten. “Negen lokale ondernemers hadden

al toegezegd. Die mensen komen uit

Wielsbeke, maar ook uit de buurgemeen-

tes. Op die manier zal onze markt groeien

en dus ook meer kijklustigen op de been

brengen”, meende schepen van Economie

Magda Deprez (CD&V) op de persvoorstel-

ling van het feestweekend. (NVR)

Lokale ambachten in de
kijker op avondmarkt
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t Het gebeurt zelden dat nijlpaarden 
het op de kleintjes van soortgenoten 
gemunt hebben, maar dit is wel 
degelijk een beeld van een babymoord. 
Het opdrogen van poelen kan tot 
overbevolking en vijandigheid leiden, 
zoals hier in Lake Kariba in Zimbabwe.

p Een ezelspinguïn is de snelste zwemmer van alle pinguïns, maar dat 
betekent niet dat hij een zorgeloos leven leidt. Hier wordt een exemplaar 
aangevallen door een zeeluipaard, een gevreesde jager met een rank lijf 
gebouwd voor snelheid, en machtige tanden. 
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Kijk eens 
naar het 
beestje

In Vlaanderen worden vol-
gens Mooimakers, een initia-
tief tegen zwerfvuil en sluik-
storten van OVAM, zo’n
100.000 peuken per dag per
dag weggegooid. Onschuldig is
dat allerminst.  Een sigaret-
tenfilter bestaat voor 95 pro-
cent uit cellulose acetaat, een
plasticachtige stof, en heeft in
de buitenlucht tussen 2 en 15
jaar nodig om af te breken. 

OVAM wil de mentaliteit
veranderen. “Vijf jaar geleden
waren er amper een handvol
gemeenten die al iets deden
rond sigarettenpeuken”, zegt
Jan Verheyen. “Nu zijn het er
al 114. De meeste rokers asso-
ciëren een peuk weggooien
niet met zwerfvuil veroorza-
ken. Daar is nog veel werk.” 

De EU wil tabaksproducen-
ten binnen enkele jaren
verplichten tot een terug-
namebeleid. “Een goede zaak.
Zij moeten all the way verant-
woordelijk gesteld worden”,
zegt  Suzanne Gabriels van
Stichting Tegen Kanker. Van-
daag zijn veel oplossingen te
vrijblijvend.  “Vaak betaalt de
tabakindustrie een klein
bedrag voor bijvoorbeeld
peuktegels en kunnen ze daar-
mee proberen het beleid in
hun voordeel te beïnvloeden.”

Of alle acties al hebben
geleid tot minder weggegooi-
de peuken is afwachten.
OVAM houdt momenteel een
tweede telling: volgend jaar
volgt het resultaat. 

p Een schuilplaats is een schuilplaats, dacht deze wasbeer toen hij het wrak van een Ford Pinto vond op een verlaten boerderij in Canada. 
Terwijl vijf jongen op de achterbank spelen, checkt de wasbeer of de omgeving veilig is.
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p Een cheeta heeft het aan de stok met een troep wilde 
honden in een reservaat in Zuid-Afrika. De honden verzamelden 
al hun moed om in groep de cheeta aan te pakken. Na een paar 
minuten sloeg die op de vlucht.

Pas volgende maand 
raakt bekend wie de 
winnaars zijn van de 
prestigieuze foto-
wedstrijd Wildlife 
Photographer of the 
Year. Die is dit jaar aan 
zijn 55ste editie toe. 
Het Natural History 
Museum in Londen 
kreeg in totaal meer 
dan 50.000 inzendingen 
binnen van fotografen 
uit meer dan honderd 
landen. Om de interesse 
voor de verkiezing aan 
te wakkeren bij het 
grote publiek, gaf het 
museum zopas al een 
aantal van de kans-
hebbers vrij. Met in de 
hoofdrol: beesten.  (jom)

zegt Vinck. “En die bepalen
in belangrijke mate hoe ons
eten en drinken smaakt. Kof-
fie smaakt bitter, maar door
het aroma van koffie te sma-
ken of beter gezegd te ruiken
smaakt koffie naar koffie.
Hetzelfde geldt voor wijn.
Als de reuk afwezig is, kan je
zeggen dat wijn zoet dan wel
zuur smaakt, maar als de
reuk afwezig is, is het veel
moeilijker te onderscheiden
of een wijn fruitig dan wel
rokerig van smaak is. Het is
vergelijkbaar met eten ter-
wijl je een verstopte neus
hebt. Als je een verstopte
neus hebt, ruik je alles
duidelijk minder intens. Bij
wie de geur afwezig is door
een trauma is dit meer uitge-
sproken.”

De reukcellen hebben wel
de mogelijkheid zich te her-
stellen. “De graad van (ge-
deeltelijk) herstel hangt af
van de oorzaak. In het geval
van een hoofdtrauma wordt
de kans op herstel mee
bepaald door de ernst van
het trauma.” De uitspraak
van de zaak is op 8 oktober.

verschillende oorzaken,
waaronder een hoofdtrauma,
kan verminderen dan wel
volledig uitvallen. “De smaak
wordt grotendeels bepaald
door onze reukzin, en een
normale smaak impliceert
een normale werking van de
reukzenuw”, zegt dokter
Anne-Sophie Vinck van het
geur- en smaakcentrum van
het AZ Sint-Jan Brugge-
Oostende. “Door eten te kau-
wen komen aroma’s vrij die
langs de achterkant van de
mond de reukcellen in de
neus bereiken. Daar krijgt
eten zijn volledige smaak. De
werking van de reukzenuw
kan door een verkoudheid
(virus) aangetast worden,
maar ook door een hoofdtrau-
ma beschadigd worden
(ongeval, neustrauma).”

Enkel nog de basis

 Wie niets meer ruikt, kan
via de smaakpapillen in de
mond alleen nog de basis-
smaken waarnemen. “Zoet,
zuur, zout, bitter en umami.
Maar je mist alle aroma’s”,

Als de chef zijn eten niet me er kan ruiken

Wie in Kortrijk nog een peuk
op de stoep mikt en zich laat
pakken, mag een GAS-boete
verwachten tussen 25 en 55
euro. De stad leidde hiervoor
‘GAS-vaststellers’ op, die in
burger patrouilleren. 

Antwerpen, Leuven, Lier,
Genk, om er enkele te noe-
men, hebben allemaal maatre-
gelen getroffen tegen de hon-
derdduizenden sigarettenfil-
ters die verspreid liggen in
winkelstraten, aan bushokjes
en perrons. Ook in Gent geven
ze GAS-boetes: daar zijn op
twee jaar tijd 13 mensen en 17
horecazaken bestraft. Die

GAS-boetes, peukpalen, peuk-
tegels – een raster waar het
restje in gegooid moet worden
– en zelfs ‘peukenetuis’ moe-
ten het zwerfafval terugdrin-
gen. 

15 jaar om af te breken

De omslag begon volgens
afvalstoffenmaatschappij 
OVAM vier jaar geleden. Tij-
dens een grote telling raapten
medewerkers 46.000 stuks
zwerfvuil op in 40 gemeenten.
Liefst 49 procent bestond uit
restjes sigaret, in aantal, niet
in gewicht.  

Een laatste trekje aan uw sigaret en dan
achteloos de peuk op straat gooien? De
Vlaamse steden en gemeenten zijn het
grondig beu. Kortrijk en Gent leggen al
GAS-boetes op, en meer dan honderd
andere gemeenten – één op de drie –

treffen ook al maatregelen. “Vier jaar
geleden was dat amper een handvol.”

ANTON GOEGEBEUR EN TOM LE BACQ

Eén gemeente 
op drie jaagt 

op peuken

Bron: Het Nieuwsblad - 11 september 2019

Bron: De Standaard - 6 september 2019
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(incl. Recupel)

119
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V A N  O N Z E  R E D A C T R I C E  

MAXIE ECKERT
BRUSSEL I  In Kortrijk zijn ze

de peuken meer dan beu. ‘Peuk 
op de grond – boete betalen’, is 
het motto van een nieuwe cam
pagne. Wie zijn peuken niet in 
een peukenetui steekt (waarvan 
er al 12.000 zijn uitgedeeld) of 
in een peukenpaal of tegel stopt
(er komen er tientallen bij), ris
keert een GASboete van 55 eu
ro. Want, zegt schepen van Mili
eu Ruth Vandenberghe (Team 
Burgemeester), ‘in een stad be
staat de helft van het zwerfvuil 
uit peuken’. (DS 4 september)

De helft? Zoveel? Bij Ovam,
de Openbare Vlaamse Afvalstof
fenmaatschappij, hebben ze pre
cieze cijfers. Hun medewerkers 

hebben in 2014 en 2015 in veer
tig Vlaamse gemeenten 46.000 
stuks zwerfvuil opgeraapt. Ze 
gingen na wat er zoal tussen 
zat. ‘49 procent van het aantal 
stukken zwerfvuil bleken peu
ken te zijn’, zegt woordvoerder 
Jan Verheyen. ‘Dat is natuurlijk 
een gemiddelde. Er zijn plaatsen 
waar het aandeel peuken heel 
hoog is, en plekken waar er 
minder liggen.’

‘Wat volume betreft, maken
die kleine peuken natuurlijk 
minder dan de helft uit. Als je 
naar volume kijkt, vormen 
drankverpakkingen het grootste 
deel, met ongeveer 40 procent.’

Het meeste zwerfvuil (in aan
tal stuks) ligt in winkelwandel
straten. Het aantal peuken ligt 
daar een stuk boven alle andere 
types zwerfvuil. Meer dan twee 
op de drie stuks zwerfvuil zijn 
weggegooide restjes sigaret. De 
tweede plaats in de winkelwan
delstraten gaat naar kauwgom 
(9,5 procent van alle stuks zwerf
vuil), de derde plaats naar pa
pier, karton en drukwerk 
(7,3 procent).

Twee derde op de grond
Dat rokers hun peuken achte

loos op de grond gooien, is geen 
typisch Vlaams, Belgisch of Eu
ropees probleem. De Wereld
gezondheidsorganisatie (WHO) 
schreef in 2017 in een rapport 
over de milieuimpact van tabak 
dat peuken wereldwijd ‘veruit’ 
het belangrijkste type zwerfvuil 
vormen, in aantallen. Naar 
schatting wordt zelfs twee derde 
van alle opgerookte sigaretten 
op de grond gegooid. Met een 
gewicht van 3,4 gram per filter 
gaat het jaarlijks om meerdere 
honderden miljoenen kilo’s peu
ken die de wereld vervuilen. En 
dat terwijl producenten, verde
lers noch rokers opdraaien voor 
de schoonmaak. ‘Dat moet ver
anderen’, stelde de WHO.

Een peuk op de grond is 
evenwel wereldwijd een van de 
meest geaccepteerde vorm van 
zwerfvuil, stelt het rapport. Vol
gens tellingen in het Verenigd 
Koninkrijk zou het probleem 
nog toegenomen zijn sinds bin
nen roken (op het werk, in res
taurants en op café) aan banden 

gelegd is. Rokers gaan nu buiten 
staan en als de sigaret op is, 
belandt de peuk op de grond. 
Iets wat ze vroeger op restau
rant of op het werk niet (of 
minder vaak) deden.

Slecht voor het milieu
Ovam en de WHO wijzen 

erop dat het grote aantal weg
gegooide peuken een probleem 
is voor het milieu. Een restje 
sigaret bevat zo’n 7.000 giftige 
stoffen, waaronder uiteraard ook
de chemicaliën die het roken 
zelf dodelijk maken.

‘Die stoffen komen via de 
peuken op onze straten, in de 
goten en zo ook in ons water te
recht’, staat in het WHOrap
port. ‘Onderzoek heeft aange
toond dat chemicaliën uit peu
ken, waaronder nicotine, arseen 
en zware metalen, giftig zijn 
voor waterorganismen.’

Conclusie: 49 procent van 
het zwerfvuil bestaat uit sigaret
tenpeuken – toch in aantallen. 
We beoordelen de stelling dus 
als waar.

FACTCHECK

‘Helft zwerfvuil bestaat uit peuken’
KORTRIJKSE SCHEPEN VAN MILIEU RUTH VANDENBERGHE IN ‘DE STANDAARD’

b NIET WAAR

b EERDER NIET WAAR

b EERDER WEL WAAR

b WAAR
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(bijvoorbeeld:
kortrijk@
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Delie, woordvoerder bij Imog.
“We zetten deze site letterlijk in
de bloemetjes en hopen dat ge-
bruikers zo meer respect tonen
voor deze plaats. Deze aanpak be-
wees in Nederland al zijn suc-
ces.” 

In België is Harelbeke na Aren-
donk de tweede stad die uitpakt
met het project.

De site werd ook anders inge-
richt. “De glasbol kreeg onlangs
een grondige schoonmaakbeurt
en de inwerpopeningen werden
aangekleed met een duidelijke
sorteersticker. De hondenpoep-
vuilnisbak werd verwijderd en de
textielcontainer staat nu naast de
glasbol in plaats van erachter”,
zegt milieuschepen Tijs Naert
(SP.A/Groen). Opvallend is wel
dat een milieuschepen voor plas-
tieken bloemen kiest. “We willen
dat ze ook de winter overleven,

meer camera’s in om sluikstor-
ters te betrappen.   (kvo)

vandaar”, zegt Naert.
Vanaf eind oktober zet Imog nog

W Frenchy Laevens van Stad Harelbeke, schepen Tijs Naert en Imog-medewerkers Koen 
Delie en Els Verhaest bij de 'gezellige' containers. 

K
V

O

Tussen april 2018 en eind maart
2019 werden in de hele Imogzone
18 gasboetes opgelegd aan sluik-
storters die betrapt werden via
een camera die aan glasbollen en
textielcontainers wordt ge-
plaatst. Ze lieten zakken afval,
kledij of ander materiaal achter
rond de glasbollen. “Door dit
plekje extra mooi en aantrekke-
lijk te maken, hopen we dat men-
sen het plekje meer respecteren”,
zegt Els Verhaest van Imog. “We
weten uit onderzoek dat vuil bij-
komend vuil aantrekt”, zegt Koen

De stad Harelbeke en Imog 
maken van de containers in 
de Vrijheidsstraat een gezel-
lige plek, met kunstgras- en 
bloemen. Die gezelligheid 
moet sluikstorters tegen-
gaan.

HARELBEKE 

Gras en plastieken bloemen moeten sluikstorters ontmoedigen

“Dikke duim”, zegt Lotte
Rombaut (20) die MCT gaat stu-
deren in de Kortrijkse hoge-
school Howest. Ze vindt het be-
boeten van wie peuken weggooit
een goed idee. “Ik rook niet, maar
een peuk weggooien is gewoon
sluikstorten en het moet aldus
gesanctioneerd worden. Dus ik
heb er geen problemen mee.”

De stedelijke overheid ging on-
dertussen al langs bij 125 cafés in
Kortrijk om uitleg te geven. Ook
die cafébazen zijn hoofdzakelijk
enthousiast. Dan moeten ze niet
iedere dag die vervelende peuken
opruimen.

Dinsdag werden al twee GAS-
vaststellingen gedaan. Dat is nog
geen boete want die vaststelling
gaat naar de GAS-ambtenaar.
Daar wordt beslist welk gevolg er
wordt aan gegeven. “Nog te veel

mensen vinden het normaal dat
een peuk zomaar op de grond
wordt gegooid”, zegt schepen van
Milieu Ruth Vandenberghe
(Team Burgemeester). “In een
stad bestaat de helft van het
zwerfvuil uit peuken. Hotspots
zijn uitgaansbuurten, schoolom-
gevingen, sportcentra, de stati-
onsbuurt en culturele centra. Er
zijn geen excuses meer, maar een
heksenjacht wordt het niet.”

Peukenraapactie

Sinds de start van de campagne
zijn 12.000 peukenetuis ver-
deeld. “Vijftig horecazaken

schreven zich in voor de groeps-
aankoop van diverse soorten as-
bakken, peukenpalen en peuken-
tegels. We plaatsten 30 extra
peukentegels naast de bestaande
elf. Bij de stad zijn er vandaag ne-
gentien GAS-vaststellers die
eventueel ondersteund worden
door de politie. Negen anderen
gaan in oktober de opleiding vol-
gen. De boete varieert van 25 tot
55 euro, afhankelijk van de om-
standigheden en het gedrag van
de betrokkenen. Een alternatieve
sanctie zoals een peukenraapac-
tie is mogelijk.”

73 procent van de Kortrijkzanen
ging akkoord met de peukenactie

via De Grote 
Bevraging. Ook zij hebben liever
een ‘peuk in de pocket’. Er zijn al
12.000 dergelijke peukenetuis
verdeeld. Voorafgaand was er de
sensibiliseringscampagne Proper
& Ko. Vanaf nu wordt het dus me-
nens.

Eerste dag en al twee mensen betrapt op weggooien peuken

Peuk op de grond gooien kan je voortaan 
tot 55 euro kosten in Guldensporenstad
Kortrijk gaat voor een peu-
kenvrije stad. Vanaf nu ris-
keer je een GAS-boete voor 
het weggooien van je sigaret. 
Er zijn tien hotspots waar 
druk gecontroleerd zal wor-
den.

KORTRIJK 

W Schepen Ruth Vandenberghe geeft uitleg: “In een stad bestaat de helft van het 
zwerfvuil uit peuken.” Ondertussen werden al 12.000 peukenetuis uitgedeeld. 

KRIS VANHEE

LO
H

RUTH VANDENBERGHE
SCHEPEN

“Er zijn nu geen 
excuses meer, maar 
een heksenjacht 
wordt het niet”

Bron: Het Nieuwsblad - 4 september 2019
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Graatmager, warrig haar en
kwade blik: Nadine W. deed
haar bijnaam ‘schrik van de
horeca’ dinsdag alle eer aan in
de Brugse correctionele
rechtbank. De onverbeterlij-
ke tafelschuimster moest er
zich alweer voor acht feiten
verantwoorden. De vrouw
ging tafelen zonder de reke-
ning te betalen in horecaza-
ken in Gent, Torhout, De
Haan, Knokke, Kortrijk en
Bredene. 

Door eerdere veroordelingen
voor meer dan honderd feiten
van tafelschuimerij verza-
melde W. de afgelopen maan-
den al zeven jaar cel. Sinds ju-
li zit ze opgesloten in de ge-
vangenis van Gent en daar zal
ze nog een hele tijd moeten
blijven. De procureur drong
dinsdag niet aan op een nieu-
we celstraf. “Ik vraag toepas-
sing van de strafwet”, klonk
het. 

Psychiatrie

Peter Gonnissen, de advo-
caat van W., haalde niettemin
uit naar de werkwijze van het
parket. “Deze vrouw kampt al
sinds haar tienerjaren met
zware psychische problemen
en kwam in 2010 op straat te-
recht”, stelde hij. “Ze heeft
last van psychoses en werd al
meermaals opgenomen in de

psychiatrie. Dit is geen dief in
de klassieke zin van het
woord en ook geen typische
tafelschuimster.” 

“Bij het plegen van de feiten
dacht ze nooit ‘lekker mijn
buikje volgegeten. Ik heb ze
hier goed liggen’”, klonk het. 

“Het is duidelijk dat er spra-
ke was van dwangmatig han-
delen. Het was sterker dan
haarzelf. Zij heeft psychologi-
sche begeleiding nodig en
hoort niet thuis in de cel. En
bovendien is ze door de be-
richtgeving in de media al
voldoende gestraft. Als het
parket zo doorgaat, zit ze
straks aan tien of twaalf jaar
cel.” 

Dat schoot duidelijk in het
verkeerde keelgat bij de pro-
cureur. “Het is niet zo dat wij
geen voeling hebben met haar
situatie. Maar psychische be-
geleiding is pas mogelijk als
mevrouw dat ook zelf wil. Ze
weigert elke vorm van hulp.

Bovendien moeten we ook re-
kening houden met de meer
dan honderd gedupeerden.” 

Op vraag van de politie stel-
de een psychiater eerder dit
jaar vast dat W. geen geestes-
aandoening heeft. De rechter
plaatste dan ook vraagtekens
bij het standpunt van de ver-
dediging. “Ze was toch slim
genoeg om telkens andere ho-

recazaken te viseren en haar
werkterrein stelselmatig te
verleggen? Eerst was ze actief
aan de kust en daarna achter-
eenvolgens in Brugge, Kort-
rijk en Gent.” 

Verwarde woorden

De rechter verleende W. op
het einde van de zitting het
woord. “Weet je wat, maak er
medeplichtigheid van, of heb
je geen oren misschien”,
snauwde ze naar de rechter.
In die verwarde woorden zag
meester Gonnissen het be-
wijs van zijn stelling. “Het is
trouwens niet de eerste keer
dat ze brabbelt tegen een
rechter”, klonk het. Gonnis-
sen vroeg de gunst van de op-
schorting voor zijn cliënte. 

De uitspraak volgt op 1 okto-
ber. Ook morgen, donderdag
én vrijdag moet W. zich voor
de strafrechter in Brugge ver-
antwoorden.  

 ‘Schrik van de horeca’ Nadine W. doet haar bijnaam alle eer aan

Tafelschuimster vliegt uit tegen 
rechter: “Heb je geen oren misschien?”
Nadine W. (49), de be-
ruchtste tafelschuimster 
van het land, is opnieuw 
voor de strafrechter ver-
schenen. Een goede in-
druk maakte ze alvast 
niet. “Maak er medeplich-
tigheid van. Of heb je geen 
oren misschien?”, snauw-
de ze tegen de rechter.

BRUGGE/KNOKKE-HEIST/
DE HAAN/ TORHOUT 

W Tafelschuimster Nadine W. moest dinsdag opnieuw voor de strafrechter verschijnen in Brugge.

ARNE FRANCK
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“Psychische 
begeleiding is pas 
mogelijk als ze dat 
zelf wil. En we 
moeten rekening 
houden met meer 
dan honderd 
gedupeerden”

deeld. “Vijftig horecazaken
schreven zich in voor de
groepsaankoop van diverse
soorten asbakken, peukenpalen
en peukentegels. We plaatsten
30 extra peukentegels. Bij de
stad zijn er vandaag negentien
GAS-vaststellers die eventueel
ondersteund worden door de
politie. Negen anderen gaan in
oktober de opleiding volgen. De
boete varieert van 25 tot 55 eu-
ro, afhankelijk van de omstan-
digheden en het gedrag van de
betrokkene. Een alternatieve
sanctie zoals een peukenraap-
actie is mogelijk.”

73 procent van de Kortrijkza-
nen ging akkoord met de peu-
kenactie via De Grote Bevra-
ging. Ook zij hebben liever een
‘peuk in de pocket’. Er zijn al
12.000 peukenetuis verdeeld.
Voorafgaand was er de sensibi-
liseringscampagne Proper &
Ko. Vanaf nu wordt het dus me-
nens. (vkk)

zijn geen excuses meer, maar
een heksenjacht wordt het
niet.”

Peukenraapactie

Sinds de start van de campag-
ne zijn 12.000 peukenetuis ver-

zegt schepen van Milieu Ruth
Vandenberghe (Team Burge-
meester). “In een stad bestaat
de helft van het zwerfvuil uit
peuken. Hotspots zijn uit-
gaansbuurten, schoolomgevin-
gen, sportcentra, de stations-
buurt en culturele centra. Er

W Er worden 12.000 peukenetuis uitgedeeld, zodat je afval kunt meenemen.
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fés in Kortrijk om uitleg te ge-
ven. Ook de cafébazen zijn
hoofdzakelijk enthousiast. Dan
moeten ze niet elke dag die ver-
velende peuken opruimen.

Dinsdag werden al twee GAS-
vaststellingen gedaan. Dat is
nog geen boete want die vast-
stelling gaat naar de GAS-amb-
tenaar. Daar wordt beslist welk
gevolg eraan wordt gegeven.
“Nog te veel mensen vinden het
normaal dat een peuk zomaar
op de grond wordt gegooid”,

RUTH VANDENBERGHE
SCHEPEN VAN MILIEU

“Een heksenjacht 
wordt het niet”

“Dikke duim”, zegt Lotte Rom-
baut (20) die MCT gaat stude-
ren in de Kortrijkse hogeschool
Howest. Ze vindt het beboeten
van wie peuken weggooit een
goed idee. “Ik rook niet, maar
een peuk weggooien is gewoon
sluikstorten en het moet aldus
gesanctioneerd worden. Dus ik
heb er geen problemen mee.”

De stedelijke overheid ging
ondertussen al langs bij 125 ca-

Kortrijk wil een peuken-
vrije stad worden. Vanaf 
nu riskeer je een GAS-boe-
te voor het weggooien van 
je sigaret. Er zijn tien hot-
spots waar druk gecontro-
leerd zal worden.

KORTRIJK 

Kortrijk maakt jacht op wie 
sigarettenpeuk weggooit

Een zakenman uit Koekelare
stond gisteren voor de rechter
nadat hij betrapt werd achter
het stuur met 2,94 promille al-
cohol in het bloed. Het was de
tweede keer dat de man tegen
de lamp liep.

Hij werd in zijn dorp betrapt.
De politie liet hem blazen en
toen bleek dat hij maar liefst
2,94 promille alcohol in zijn
bloed had. Een stevig getal, dat
volgens hem te wijten was aan
enkele whisky’s die hij gedron-
ken had met een klant. 

De man is eerder wel al eens
gevat onder invloed van alco-
hol achter het stuur. Toen werd
hij schuldig bevonden, maar
kreeg hij geen straf. Zijn advo-
caat vroeg deze keer ook om
mild te zijn. “Ik weet dat hij
een alcoholslot riskeert. Maar
klanten gaan vaak mee met
hem in zijn wagen en hij staat
vaak op de parking van zijn
klanten. Als die zouden zien
dat hij telkens moet blazen
vooraleer hij kan vertrekken,
zou dat nefast zijn voor zijn
kantoor.”

De politierechter luisterde,
maar dacht er het zijne van.
Vooral het feit dat de man eer-
der al veroordeeld werd, woog
zwaar door. “We zien waar we
komen met milde straffen”, zei
hij, verwijzend naar het eerste
vonnis. “Het algemeen belang
en de verkeersveiligheid zijn
ook waarden die hier mee moe-
ten tellen. Zijn werk en kan-
toor zijn belangrijk. En daar
moet ik volgens hem rekening
mee houden. Maar als hij
drinkt en iemand aanrijdt, kan
die persoon voor de rest van
zijn dagen zijn werk kwijt zijn”,
aldus de rechter.

De zakenman werd veroor-
deeld tot een geldboete van
1.600 euro en een rijverbod van
twee maanden. Daarna zal hij
ook een alcoholslot in zijn wa-
gen moeten installeren voor
een periode van drie jaar. Hij
zal dan ook telkens wanneer hij
zijn wagen wil nemen moeten
blazen om aan te tonen dat hij
niet gedronken heeft. (tlg)

KOEKELARE 

Alcoholslot voor 
zakenman met 
2,94 promille 
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Al op eerste dag twee mensen betrapt op weggooien van peuken op straat

Peuk weggooien kost in 
Kortrijk voortaan tot 55 euro

Schepen Ruth Vandenberghe (Team Burgemeester) geeft uitleg: ‘In een stad bestaat de helft van het zwerfvuil uit peuken.’ © loh

KRIS VANHEE
KORTRIJK I  ‘Dikke duim’, zegt

Lotte Rombaut (20) die MCT gaat
studeren aan de Kortrijkse hoge
school Howest. Ze vindt het een
goed idee om mensen die hun
peuk op straat gooien te beboeten.
‘Zelf rook ik niet, maar ik vind dat
een peuk weggooien gewoon neer
komt op sluikstorten en dus moet
worden gesanctioneerd. Ik heb
daar helemaal geen problemen
mee.’

De stedelijke overheid ging on
dertussen al bij 125 Kortrijkse ca
fés langs om uitleg te geven. Ook
de meeste cafébazen tonen zich
enthousiast. Hopelijk hoeven ze

Kortrijk gaat voluit 
voor een peukenvrij 
stadsbeeld. Vanaf nu 
riskeert iemand die 
zijn sigaret op straat 
gooit een GASboete of
andere straf. Er zijn 
tien hotspots waar 
druk zal worden 
gecontroleerd.

73 procent van 
de Kortrijkzanen 
ging akkoord met 
de peukenactie via 
De Grote Bevraging

in de toekomst niet elke dag meer
peuken op te ruimen.

Geen heksenjacht
Gisteren werden al twee GAS

vaststellingen gedaan. Dat zijn
dus nog niet meteen boetes, want
een vaststelling moet eerst naar
de GASambtenaar. Die beslist
dan welk gevolg aan de vaststel
ling wordt gegeven. ‘Nog te veel
mensen vinden het normaal dat
een peuk zomaar op de grond be
landt’, zegt schepen van Milieu
Ruth Vandenberghe (Team Burge
meester). ‘In een stad bestaat de
helft van het zwerfvuil uit peuken.
Hotspots zijn uitgaansbuurten,
schoolomgevingen, sportcentra,

de stationsbuurt en culturele cen
tra. Een heksenjacht wordt het
niet, maar hiervoor zijn geen ex
cuses meer te verzinnen.’

Zelf peuken oprapen
Sinds de start van de campagne

zijn 12.000 peukenetuis verdeeld.
‘Vijftig horecazaken schreven zich
in voor de groepsaankoop van di
verse soorten asbakken, peuken
palen en peukentegels. We plaats
ten dertig extra peukentegels
naast de elf die er al waren. Bij de
stad zijn er vandaag 19 GASvast
stellers die eventueel worden on
dersteund door de politie. Negen
anderen volgen de opleiding nog
in oktober. De boete varieert van

‘De boete varieert 
afhankelijk van 
het gedrag van 
de betrokkene’
RUTH VANDENBERGHE
Schepen van Milieu

25 tot 55 euro, afhankelijk van de
omstandigheden en het gedrag
van de betrokkenen. Een alterna
tieve sanctie zoals peuken opra
pen is ook mogelijk.’

73 procent van de Kortrijkza
nen ging akkoord met de peuken

actie via De Grote Bevraging. Ook
zij hebben liever een ‘peuk in de
pocket’. Er zijn al 12.000 van zulke
peukenetuis verdeeld. Vooraf
gaand was er de sensibiliserings
campagne Proper & Ko. Vanaf nu
wordt het dus menens.

Hotspots zijn onder meer de stationsbuurt en sportcentra. © rr

Bron: De Standaard - 4 september 2019
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Heeft u
nieuws?
Neem contact
op met
Kathy
Vandeportael
Telefoon
03-561.19.75
Mail
uwgemeente@
nieuwsblad.be
(bijvoorbeeld:
kortrijk@
nieuwsblad.be)

Delie, woordvoerder bij Imog.
“We zetten deze site letterlijk in
de bloemetjes en hopen dat ge-
bruikers zo meer respect tonen
voor deze plaats. Deze aanpak be-
wees in Nederland al zijn suc-
ces.” 

In België is Harelbeke na Aren-
donk de tweede stad die uitpakt
met het project.

De site werd ook anders inge-
richt. “De glasbol kreeg onlangs
een grondige schoonmaakbeurt
en de inwerpopeningen werden
aangekleed met een duidelijke
sorteersticker. De hondenpoep-
vuilnisbak werd verwijderd en de
textielcontainer staat nu naast de
glasbol in plaats van erachter”,
zegt milieuschepen Tijs Naert
(SP.A/Groen). Opvallend is wel
dat een milieuschepen voor plas-
tieken bloemen kiest. “We willen
dat ze ook de winter overleven,

meer camera’s in om sluikstor-
ters te betrappen.   (kvo)

vandaar”, zegt Naert.
Vanaf eind oktober zet Imog nog

W Frenchy Laevens van Stad Harelbeke, schepen Tijs Naert en Imog-medewerkers Koen 
Delie en Els Verhaest bij de 'gezellige' containers. 
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Tussen april 2018 en eind maart
2019 werden in de hele Imogzone
18 gasboetes opgelegd aan sluik-
storters die betrapt werden via
een camera die aan glasbollen en
textielcontainers wordt ge-
plaatst. Ze lieten zakken afval,
kledij of ander materiaal achter
rond de glasbollen. “Door dit
plekje extra mooi en aantrekke-
lijk te maken, hopen we dat men-
sen het plekje meer respecteren”,
zegt Els Verhaest van Imog. “We
weten uit onderzoek dat vuil bij-
komend vuil aantrekt”, zegt Koen

De stad Harelbeke en Imog 
maken van de containers in 
de Vrijheidsstraat een gezel-
lige plek, met kunstgras- en 
bloemen. Die gezelligheid 
moet sluikstorters tegen-
gaan.

HARELBEKE 

Gras en plastieken bloemen moeten sluikstorters ontmoedigen

“Dikke duim”, zegt Lotte
Rombaut (20) die MCT gaat stu-
deren in de Kortrijkse hoge-
school Howest. Ze vindt het be-
boeten van wie peuken weggooit
een goed idee. “Ik rook niet, maar
een peuk weggooien is gewoon
sluikstorten en het moet aldus
gesanctioneerd worden. Dus ik
heb er geen problemen mee.”

De stedelijke overheid ging on-
dertussen al langs bij 125 cafés in
Kortrijk om uitleg te geven. Ook
die cafébazen zijn hoofdzakelijk
enthousiast. Dan moeten ze niet
iedere dag die vervelende peuken
opruimen.

Dinsdag werden al twee GAS-
vaststellingen gedaan. Dat is nog
geen boete want die vaststelling
gaat naar de GAS-ambtenaar.
Daar wordt beslist welk gevolg er
wordt aan gegeven. “Nog te veel

mensen vinden het normaal dat
een peuk zomaar op de grond
wordt gegooid”, zegt schepen van
Milieu Ruth Vandenberghe
(Team Burgemeester). “In een
stad bestaat de helft van het
zwerfvuil uit peuken. Hotspots
zijn uitgaansbuurten, schoolom-
gevingen, sportcentra, de stati-
onsbuurt en culturele centra. Er
zijn geen excuses meer, maar een
heksenjacht wordt het niet.”

Peukenraapactie

Sinds de start van de campagne
zijn 12.000 peukenetuis ver-
deeld. “Vijftig horecazaken

schreven zich in voor de groeps-
aankoop van diverse soorten as-
bakken, peukenpalen en peuken-
tegels. We plaatsten 30 extra
peukentegels naast de bestaande
elf. Bij de stad zijn er vandaag ne-
gentien GAS-vaststellers die
eventueel ondersteund worden
door de politie. Negen anderen
gaan in oktober de opleiding vol-
gen. De boete varieert van 25 tot
55 euro, afhankelijk van de om-
standigheden en het gedrag van
de betrokkenen. Een alternatieve
sanctie zoals een peukenraapac-
tie is mogelijk.”

73 procent van de Kortrijkzanen
ging akkoord met de peukenactie

via De Grote 
Bevraging. Ook zij hebben liever
een ‘peuk in de pocket’. Er zijn al
12.000 dergelijke peukenetuis
verdeeld. Voorafgaand was er de
sensibiliseringscampagne Proper
& Ko. Vanaf nu wordt het dus me-
nens.

Eerste dag en al twee mensen betrapt op weggooien peuken

Peuk op de grond gooien kan je voortaan 
tot 55 euro kosten in Guldensporenstad
Kortrijk gaat voor een peu-
kenvrije stad. Vanaf nu ris-
keer je een GAS-boete voor 
het weggooien van je sigaret. 
Er zijn tien hotspots waar 
druk gecontroleerd zal wor-
den.

KORTRIJK 

W Schepen Ruth Vandenberghe geeft uitleg: “In een stad bestaat de helft van het 
zwerfvuil uit peuken.” Ondertussen werden al 12.000 peukenetuis uitgedeeld. 

KRIS VANHEE
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RUTH VANDENBERGHE
SCHEPEN

“Er zijn nu geen 
excuses meer, maar 
een heksenjacht 
wordt het niet”

Bron: Het Nieuwsblad - 4 september 2019

Bron: Het Laatste nieuws - 4 september 2019
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Jules Destrooper, een bakker en hande-
laar in koloniale waren uit Lo, gaf op het
einde van de negentiende eeuw zijn
klanten zelfgebakken amandelbrood
om ze te bedanken voor hun bestellin-
gen. Dat koekje viel zo in de smaak dat
Jules in 1886 volledig overgestapt is
naar het bakken van deze flinterdunne
koekjes. Vier jaar later lanceert Jules de
natuurboterwafel of 'lukke', een West-
Vlaamse gelukswafel die traditioneel
rond Nieuwjaar gebakken werd. Vroe-
ger was het dan ook de gewoonte om als
kind je peter of meter te gaan 'lukken'
of gelukkig Nieuwjaar te wensen. In ruil
voor deze nieuwjaarswensen kregen de
kinderen dunne, krokante wafeltjes ca-
deau. Het werd zo'n succes dat steeds
minder huismoeders hun lukken zelf
bakten.  De voorloper van dat
koekje werd echter al in de middeleeu-
wen gebakken als dun opgerold wafel-
tje,  lezen we in het
geschiedenisboek van Destrooper. 

Lukkenijzer
Iedere familie had haar eigen recept en
het bakken van de wafeltjes maakte
deel uit van een ritueel dat liep van
tweede kerstdag tot oudejaarsdag. Het
deeg werd gemaakt van bloem, suiker,
boter en eieren en moest tot een droge,
hardbruine massa geroerd en gekneed
worden. Het deeg werd een nacht in de
kelder gezet om verder op te stijven en
werd daarna op de Leuvense stoof in
een ovaalvormig wafelijzer met ruitje-
spatroon gebakken. Het eerste lukken-

LUKKEN

Iedereen kent de 'lukken' - of boterwafel-
tjes - van Jules Destrooper, maar in West-
Vlaanderen bakten vroeger heel wat huis-
moeders die koekjes om met Nieuwjaar
aan familie te schenken. Het waren geluks-
brengers voor het nieuwe jaar, vandaar de
naam lukken. Ook nu wordt er in de West-
hoek nog volop gebakken rond de einde-
jaarsperiode.

• TEKST CHRISTOPHE MAERTENS/ FOTO’S BENNY PROOT/RV •  • UIT LO-RENINGE •

regel: we werken alleen maar met hon-
derd procent natuurlijke ingrediënten.
Voor alle koekjes gebruiken we alleen
de puurste ingrediënten, waaronder
echte boter, Belgische chocolade en
amandelen uit Valencia. Daarnaast ma-
ken we geen gebruik van bewaarmid-
delen, kleur- en kunstmatige smaak-
stoffen», verzekert Depoortere.
De lukken zijn zo populair dat ze zelfs
hun eigen feesten hebben in Lo: de Luk-
kefeesten. Dat blijft ook zo na de verhuis

van de productie van de koekjes van Lo
naar Ieper. Daar is sinds 1986 een twee-
de fabriek van Jules Destrooper te vin-
den. Een verhuis drong zich op omdat
er investeringen nodig waren en er in
Ieper nog ruimte was om uit te breiden.
Maar de koekjes blijven onlosmakelijk
met Lo verbonden. Daar blijven dan ook
het bezoekerscentrum, waar jaarlijks
25.000 bezoekers over de vloer komen,
en een proefbakkerij, waar geëxperi-
menteerd wordt met nieuwe smaken. 

ijzer in Lo is vermeld in een Staat van
Goed uit 1657.  Dankzij de nodige inves-
teringen heeft het niet lang geduurd
voor de lukke ook in het buitenland
haar intrede deed. Aangezien de koek-
jes van Jules Destrooper vandaag in
tachtig landen te vinden zijn, bestaat de
kans dat je de lukke ook tegenkomt in
Japan, de Verenigde Staten en Zuid-
Amerika.

Natuurlijke ingrediënten
Het recept van de lukke blijft nog altijd
een goed bewaard geheim en werd
doorheen de jaren niet gewijzigd. «We
hebben in die 130 jaar niks veranderd
aan het oorspronkelijke gerecht van
Jules Destropper en zijn dat niet van
plan ook», knipoogt Ives Depoortere, de
nieuwe directeur van Jules Destrooper.
«Ook voor de achttien andere koekjes
binnen ons assortiment geldt maar één

Ook voor de achttien
andere koekjes binnen ons
assortiment geldt maar één
regel: we werken alleen
maar met honderd procent
natuurlijke ingrediënten

IVES DEPOORTERE
DIRECTEUR JULES DESTROOPER

Directeur Ives Depoortere is trots op 
het succes van de lukken.

Iets minder dan 150 streekproducten zullen in de komende weken in een wed-
strijd van Het Laatste Nieuws meedingen naar de titel van ‘Hét Streekproduct
2019’. Stemmen op jouw favoriet kan via de HLN-app, die je gratis kan downloa-
den voor iOS of Android. Alle informatie over onze wedstrijd  en de deelnemers
vind je op www.hln.be/streekproduct. 

Stem op jouw favoriet!

«‘Gelukswafels’ worden 
al 130 jaar gebakken 
volgens geheim recept» 

HARELBEKE
Schoolstraat
uitgesteld: te weinig
opzichters
De schoolstraat in de Tieltestraat
in Hulste krijgt voorlopig geen ver-
volg. Eind vorig schooljaar werd
daar bij wijze van proef het ‘school-
straat-regime’ ingevoerd, om de
verkeersveiligheid in de buurt van
de Gemeentelijke Basisschool
Noord te verbeteren. Een school-
straat wordt verkeersvrij gemaakt
gedurende het half uur rond de
start en het einde van elke school-
dag. Die proefperiode werd positief
geëvalueerd, maar de stad vindt
geen vrijwilligers om de school-
straat verder te zetten het komen-
de schooljaar. «Tijdens de testfase
kwamen meer kinderen te voet en
met de fiets naar school en meer
kinderen wandelden mee met de
rij», vertelt schepen van Mobiliteit
Tijs Naert (Groen). «Helaas vinden
we niet genoeg vrijwilligers om te
kunnen garanderen dat er altijd
één gemachtigd opzichter aanwe-
zig is. Helemaal afgeschreven is de
schoolstraat niet, we blijven zoe-
ken naar vrijwilligers. Maar we
gaan daarnaast dus ook op zoek
naar andere manieren om de ver-
keersveiligheid in de schoolomge-
ving te verbeteren. Zo zouden we
met de stad kunnen inzetten op
‘wandelpools’, waarbij kinderen
met verschillende rijen uit verschil-
lende verdere hoeken samen naar
school kunnen wandelen.» (JME)

KUURNE
53 handelaars nemen
deel aan koopactie
Braderiecomité
In Kuurne is de jaarlijkse koopactie
afgetrapt bij de Kuurnse hande-
laars, een actie die traditiegetrouw
start met de Ezelsfeesten (het eer-
ste weekend van oktober, nvdr.) in
zicht. Wie voor maandag 7 oktober
in Kuurne koopt, kan 8.000 euro
aan waardebonnen winnen. Er is
één winnaar die voor 2.600 euro
aan waardebonnen krijgt. Voor het
resterende bedrag worden waar-
debonnen van 50 euro uitgedeeld.
Dit jaar nemen 53 handelaars deel.
Bij een aankoop bij een van hen,
ontvangen klanten één of meerde-
re bonnetjes. Op deze bonnetjes
kunnen ze hun naam, adres en tele-
foonnummer invullen en deze de-
poneren in de urne bij de deelne-
mende handelaar. (JME)

HARELBEKE
Stedelijke
Basisschool krijgt
nieuwe directeur

De Stedelijke Basisschool van Ha-
relbeke heeft een nieuwe directeur:
Valerie Provost uit Aalbeke. Zij is
kleuterleidster van opleiding, maar
was eerder al 14 jaar directeur van
de Gemeentelijke Basisschool
Kortrijk-Kooigem. 
«Ik volg Luc Byttebier op als direc-
teur van de Stedelijke Basisschool
van Harelbeke. Luc had niet de in-
tentie om het directeurschap als
definitieve job op te nemen. Hij wil
graag terug aan de slag met de
vierdeklassers binnen deze school.
Voor beiden zal het even wennen
worden, maar we zijn ervan over-
tuigd dat onze school een plek is
waar het goed is om te leren en te
leven.» (JME)

WEVELGEM/KORTRIJK
Man riskeert 6 jaar cel na vier keer
brandstichting
Amper acht maanden nadat hij voor de derde keer
veroordeeld was voor brandstichting, stichtte een
69-jarige man uit Wevelgem in Kortrijk opnieuw
twee keer brand. Hij riskeert een effectieve celstraf
van zes jaar.

Op 22 juni 2019 kreeg André V. ruzie met zijn ex en
haar broer. Het kwam tot een handgemeen in het
Astridpark in Kortrijk. ‘s Avonds stichtte hij brand aan
de sierlijst van de deur van zijn ex. Ook aan de deur
van de broer in de Vlasbloemstraat waren schroei-
vlekken aan de deurlijst te zien. De politie kon V. op-
pakken. Hij bleek een krachtige aansteker op zak te
hebben die nog warm aanvoelde.
Sinds zijn arrestatie verbleef André V. opnieuw in
voorhechtenis. In oktober 2018 liep hij nog drie jaar
cel, waarvan de voorhechtenis van vijf maanden ef-
fectief, op omdat hij op 10 mei 2018 bij dezelfde ex
brand had gesticht vlak voor haar huis. Hij moest zich
laten begeleiden voor zijn alcoholprobleem en bij zijn
ex vandaan blijven. 
Voorwaarden die hij met de nieuwe brandstichting
schond. Hij vroeg de rechter toch nog een stukje van
de straf voorwaardelijk uit te spreken. 
Hij liep vroeger al twee veroordelingen op voor brand-
stichting in Wervik en Poperinge. Vonnis op 24 sep-
tember. (LSI)

Imog en de stad Harelbeke hebben de
glasbol-en textielcontainersite in de
Vrijheidsstraat ‘opgeleukt’ in de hoop
er op die manier zwerfvuil weg te hou-
den. Dat kadert in een coachingtraject
om het zwerfvuil- en sluikstortbeleid te
verbeteren dat Mooimakers, stad Harel-
beke en Imog samen voeren. «We weten
uit onderzoek en uit ervaring dat vuil
bijkomend vuil aan trekt», zegt Koen
Delie van Imog. «Bovendien blijken
glasbollen en textielcontainers soms
trekpleisters te zijn voor sluikstorters.
Daar willen we verandering in brengen.
We gaan dit doen door de site van de
glasbol en textielcontainer in de Vrij-
heidsstraat letterlijk in de bloemetjes te
zetten. We hopen dat gebruikers op die
manier meer respect tonen voor deze
plaats en de site netjes blijven houden.»
«In een leuke omgeving gaan mensen
minder snel afval achterlaten, zo rede-
neren we», zegt schepen Tijs Naert
(Groen). De aanpak bewees in Neder-
land al zijn succes, zegt Delie nog. In Bel-
gië is Harelbeke nog maar de tweede
stad die kiest voor een fleurige verfraai-
ing van een afvaltrekpleister. (JME)

HARELBEKE

De glasbol-en textielcontainer in de Vrijheidsstraat lijken
nu op een net graspleintje met bloemen te staan. 

Dat moet sluikstorters weghouden. Foto Tijs Naert

Glascontainer in fleurige omgeving moet zwerfvuil weghouden

Valerie Provost. Foto RV
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Een sluikstorter pakken, het
lijkt gemakkelijker gezegd dan
gedaan. Maar bij afvalinter-
communale Imog lijken ze de
manier gevonden te hebben.
Sinds enkele jaren worden
sluikstorters gefilmd door ca-
mera’s. Die zijn niet zichtbaar
voor wie er passeert, maar re-
gistreren wel alle bewegingen.
Door te investeren in extra ca-
mera’s, wordt de pakkans
enorm vergroot. “We hebben
met de raad van bestuur beslo-
ten om drie extra toestellen
aan te kopen”, zegt Koen Delie,
woordvoerder bij Imog. “We
krijgen daarvoor subsidies,
wat de kostprijs halveert.”

De aankoop van de camera is
nog maar de eerste stap. Daar-
na volgt een overleg met de
milieudiensten van de aange-
sloten gemeenten. Er wordt
een lijst van hotspots opge-
steld, dat zijn plaatsen waar
sluikstorten een plaag is.
Langs landwegen, glasbollen
en andere gevoelige plaatsen

worden camera’s opgesteld. 
De technische medewerkers

van Imog staan in voor de
plaatsing, daarna is het aan
onze personeelsleden die hier-
voor speciaal een GAS-oplei-
ding kregen. Want de boetes
die je voor sluikstorten krijgt,
zijn GAS-boetes. Ze lopen op
tot 350 euro voor recidivisten.
De medewerker van Imog ana-
lyseert alle beelden met be-
hulp van speciale software.
Die selecteert de beelden
waarop beweging te zien is.
“Met die selectie gaan wij aan
de slag”, zegt Delie. “We kijken
wat er gebeurt, maar ook wan-
neer personen toekomen of
vertrekken.”

Tijdrovend

Van die momenten neemt de
medewerker een screenshot.
Al die beelden krijgen een plek
in een bestuurlijk verslag.
Daarin is alles te zien, vanaf
het moment van aankomst tot-
dat de sluikstorter vertrekt. Zo
is te zien hoe iemand in Stase-
gem Dorp verschillende volle
vuilniszakken met kleren ach-
terlaat omdat hij ze niet in de
kledingcontainer krijgt. De
man is zich van geen kwaad
bewust en rookt na het sluik-
storten rustig een sigaretje. De
GAS-ambtenaar die zich over
het bestuurlijk verslag buigt,
zal op basis daarvan beslissen
of er een boete komt en hoe
hoog die is. 

Het opsporen van sluikstor-
ters is een tijdrovend werk.
“We vragen aan de gemeenten
vijftien cent per inwoner om
een parttime medewerker, de
camera’s en het onderhoud te
betalen”, zegt Delie. “De ge-
meenten betalen dat graag,
omdat sluikstorten een zeer is
waar we allemaal van af wil-
len.” De drie nieuwe camera’s
moeten tegen eind dit jaar
operationeel zijn. Ze worden
zo geïnstalleerd dat ze met het
blote oog niet zichtbaar zijn.

Drie extra camera’s speuren naar sluikstorters in de buurt van hotspots

ACHTER DE SCHERMEN BIJ IMOG: 
ZO KLIS JE EEN SLUIKSTORTER

Afvalintercommunale 
Imog koopt drie extra ca-
mera’s om sluikstorters te 
pakken. Zowel aan glasbol-
len als in landweggetjes en 
bij openbare vuilnisbak-
ken wordt gezocht naar 
overtreders. Het personeel 
zoekt vervolgens tussen de 
beelden naar overtreders.

AVELGEM/ANZEGEM/KORTRIJK/
WAREGEM/DEERLIJK/KUURNE/
ZWEVEGEM/SPIERE-HELKIJN/ 
HARELBEKE 

KAREN VERHULST

KOEN DELIE
WOORDVOERDER IMOG

“De software 
selecteert beelden met 
beweging en wij gaan 
daarmee aan de slag”

W 2. De Imog-medewerkster krijgt een melding van een beeld waarop te 
zien is hoe een man in Stasegem drie volle vuilniszakken dumpt bij een 
kledingcontainer. Hij doet niet de moeite om de zakken terug mee te 
nemen of om de hendel van de container naar beneden te doen.
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W 3. De medewerkster maakt een bestuurlijk verslag op met daarin alle 
screenshots die van belang zijn, van bij de aankomst tot het vertrek van de 
man. De bevoegde GAS-ambtenaar ontvangt het verslag en beslist over de 
boete.

K
V

O

W 1. Drie medewerkers bij Imog kregen een GAS-opleiding, onder wie deze 
dame. Ze screent de beelden en krijgt een melding wanneer het systeem 
een beweging of extra element opmerkt. 
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KORTRIJK

In huwelijksbootje 
stappen kan voortaan 
op zon- en feestdagen
Wie voorheen wilde trouwen in 
Kortrijk op bijvoorbeeld 11 juli, 
die was eraan voor de moeite. In 
de Groeningestad werden geen 
huwelijken voltrokken op zon- 
of feestdagen. Daar komt nu ver-
andering in. Trouwen op een 
feestdag wordt mogelijk op voor-
waarde dat schepen van Dienst-
verlening Ruth Vandenberghe 
(Team Burgemeester) het kan 
inplannen of als een andere 
schepen kan inspringen.  (vkk)

WERVIK

CD&V wil opbrengst van 
verkoop van grond in 
‘natuurpotje’ steken
Het stukje groen in Kruiseke bij 
Klytemolen en Trompette in 
Wervik werd vroeger genoemd 
als locatie voor een geboortebos, 
maar dat kwam er nooit. De stad 
wil nu via een openbare verkoop 
af van de grond. De prijs werd 
geschat op 12.115 euro voor het 
perceel van 4.300 vierkante me-
ter. Oppositiepartij CD&V heeft 
alvast een idee wat er met dat 
geld moet gebeuren. “Steek de 
opbrengst in een ‘natuurpotje’”, 
zegt raadslid Bercy Slegers 
(CD&V). Daarmee wil de partij 
geld sparen om waardevolle 
stukken natuur op te kopen. Ze 
verwijst daarbij naar het Congo-
bos in Geluwe dat eind 2016 te 
koop kwam. “Met zo een potje 
kunnen we middelen reserveren 
voor dergelijke aankopen. We 
kunnen het geld ook gebruiken 
voor een geboortebos. Dan hoeft 
niemand te opperen dat daar 
geen geld voor zou zijn.” Het 
stadsbestuur neemt het voorstel 
alvast mee.  (djr)

WARGEM

Horecagids nu ook online 
Wie een restaurant of café in 
Waregem zoekt, vindt alle 160 
adressen via www.waregem.be/
horecagids. De horecazaken 
werden thematisch gerangschikt 
en ook overnachtingsmogelijk-
heden, plaatsen om te parkeren 
en taxi's worden erin vermeld. 
Van zodra er een nieuwe zaak 
opent, kan die worden opgeno-
men in de digitale gids.   (kvo)

hebben de ambitie om deze peri-
ode maar liefst veertig miljoen
euro te investeren”, kondigde
gedeputeerde Jurgen Vanler-
berghe aan.   (eva)

“Met de provincie investeren
we in een bestuursperiode ge-
middeld twintig miljoen euro in
veilige fietspaden. Maar we wil-
len een inhaalbeweging doen en

euro. De provincie nam het
grootste deel voor haar reke-
ning, namelijk 242.821 euro,
waarvan de helft gesubsidieerd
door het Vlaamse Gewest. 

Het fietspad op de site van het 
Leanderhof werd ingewandeld.

E
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A

zal zeker het fietsverkeer bevor-
deren”, meent burgemeester
Marc Doutreluingne (LB).

Na de officiële speeches werd
het ontbrekende stuk fietspad
op de site van het Leanderhof
symbolisch ingewandeld. De
werken duurden ongeveer drie
maanden. Naast de aanleg van
het fietspad, werden ook de
kruispunten aan de Deerlijk-
straat en de Otegemstraat ver-
nieuwd.

Inhaalbeweging

Voor de aanleg was een inves-
tering nodig van 358.364 euro.
De gemeente betaalde 115.543

Dankzij de aanleg van een
nieuw fietspad van ongeveer
vijfhonderd meter lang kunnen
Zwevegemnaren veilig fietsen
naar Kortrijk. “Het is ons gelukt,
dankzij heel veel verschillende
partners hebben we een com-
plexe opdracht tot een goed ein-
de gebracht”, zei eerste schepen
Eliane Spincemaille (CD&V) tij-
dens de officiële opening. “Dit

Veilig fietsen door het centrum 
dankzij Guldensporenfietspad  
Het heeft meer dan acht jaar 
geduurd, maar de ontbre-
kende schakel in het Gulden-
spoorpad in Zwevegem is er 
eindelijk. Het fietspad werd 
vrijdag officieel ingewijd. 

ZWEVEGEM 

Bron: Het Nieuwsblad - 20 juli 2019
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Kathy
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03-561.19.75
Mail
uwgemeente@
nieuwsblad.be
(bijvoorbeeld:
kortrijk@
nieuwsblad.be)

Opstaan en een kleine vuilnis-
belt voor je deur vinden. Je zou
voor minder naar de gemeente
bellen om uitleg. Erik Lefevre uit
de Nokerseweg was stomver-
baasd toen hij een stapel vuilnis-
zakken voor zijn deur vond.
“Vanmorgen (gisteren, red.) om
8.30 uur stopte hier een witte be-
stelwagen. Tot tweemaal toe
werd een lading vuilniszakken
gelost. Toen ik vroeg wat de be-
doeling was, zeiden de mannen
dat ze die zakken straks met een
grotere vuilniswagen zouden op-
halen”, vertelt Lefevre. 

Stinkende hoop

Hij nam contact op met het
stadsbestuur van Waregem.
Blijkt dat de ophaler een nieuw
systeem test. Hij haalt eerst vuil-
niszakken op en verzamelt die op
een centraal punt om ze nadien
op te halen. “Maar wat ze er nu
van gemaakt hebben, is niet oké.
We hebben hier al last van een
rattenplaag. En de stank was na
enkele uren niet te harden”, zegt
Lefevre. 

De intercommunale Imog is ver-
antwoordelijk voor het verwer-

ken van het huisvuil, maar werkt
samen met ophalers. Directeur
Koen Delie bevestigt het experi-
ment. “De grote vuilniswagens
kunnen niet overal even goed
passeren en daarom proberen we
nu of het gemakkelijker kan met
kleinere bestelwagens.” 

Geen perssysteem

Die hebben geen perssysteem,
waardoor de vuilniszakken ver-
zameld worden op een centrale
plaats. Daar wringt het schoentje.
“Het was geen goed idee om het
afval op die plaats te verzamelen,
voor een nieuwbouwwoning. Ik
had al contact met de ophaler en
die wenst zich te verontschuldi-
gen. Dit zal niet meer voorval-
len.”

Het experiment gaat wel door,
ook in onder meer in Kortrijk en
Zwevegem. “Wij willen dit doen
in kleine of doodlopende stra-
ten”, zegt Delie. “Door de vakan-
tieperiode was een andere opha-
ler aan het werk en die plaatste
veel te veel zakken samen en niet
zoals het hoort.” Het huisvuil
werd donderdagmiddag rond
halfeen opgehaald. 

Intercommunale Imog test uit of bestelwagens deel van ophaling huisvuil kunnen overnemen

Experiment loopt uit de hand: “Plots lag 
een stapel vuilniszakken voor de deur” 
De intercommunale Imog ex-
perimenteert met een nieuwe 
systeem om huisvuil op te ha-
len met kleinere bestelwa-
gens. De test liep donderdag-
ochtend wat uit de hand in de 
Nokerseweg in Waregem. Een
man keek plots uit op een 
vuilnisbelt voor zijn deur.

WAREGEM/KORTRIJK/ZWEVEGEM 

W Erik Lefevre zag plots hoe mannen een stapel vuilniszakken voor zijn voordeur 
uitlaadden. “We komen ze straks weer oppikken”, zeiden ze.

KRIS VANHEE

LO
H

KOEN DELIE
DIRECTEUR IMOG

“Wij experimenteren 
met kleine 
bestelwagens in 
smallere straten”

IF

de tapijtlanden zeg maar, zagen
we al een tijdje slinken. Je merkt
dat aan de orders en dan weet je
hoe laat het is.”

Trump

Sinds vorig jaar september za-
ten arbeiders meer dan gewenst
in tijdelijke werkloosheid. Deze
zomer nog werden bedienden
eveneens in die tijdelijke werk-
loosheid geplaatst. En de houding
van Trump en Amerika tegen-
over bepaalde landen deed geen
goed.

De onderhandelingen met de
vakbonden worden op 9 septem-
ber aangevat. De procedure wet-
Renault is opgestart. 

Voorlopig worden er geen acties
gepland. De vakbonden willen
eerst vragen stellen en antwoor-
den krijgen.  (kkv)

Er is de vrees dat de gieterij ge-
troffen wordt omdat wellicht een
aantal externe klanten wegvalt.
De afzet naar landen van het
Midden-Oosten, Turkije en Iran,

handelingen starten en zien in
welke afdelingen de afvloeiingen
gebeuren en welke tegenvoor-
stellen we kunnen doen. Hopelijk
kunnen we dat aantal reduceren.

W Vandewiele zag zijn afzet naar de ‘tapijtlanden’ al een tijdje slinken.

LO
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Bij weefgetouwenproducent
Vandewiele in Marke dreigen ne-
gentig van de 784 werknemers
hun job te verliezen. Dat kregen
de werknemers donderdagoch-
tend te horen na een speciale on-
dernemingsraad. De directie van
het bedrijf wil af van 18 bedien-
den en 72 arbeiders. 

“Het gaat al een tijdje minder
goed in het bedrijf, in die zin is
deze mededeling geen verras-
sing”, zegt Dieter Masschelein
van ABVV. “We zijn wel verrast
dat het over 12 à 13 procent van
het aantal werknemers gaat. We
gaan nu de procedure van onder-

Weefgetouwenfabrikant Van-
dewiele in Marke schrapt ne-
gentig banen. De vakbonden 
zijn niet verrast. Het gaat al 
een tijdje minder goed.

MARKE 

Negentig mensen verliezen hun job bij VandewieleBron: Het Nieuwsblad - 30 augustus 2019
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Van Gustave tot Mathis
DEERLIJK
Mathis Decaluwé (3) maakte bij de familie Decaluwé een viergeslacht compleet. 
Mathis is de zoon van Deerlijkenaar Thibault (30), de kleinzoon van 
provinciegouverneur Carl (59) en achterkleinzoon van Gustave (86).  (eva)

Nieuwe vrachtwagen 
voor Aktractie dankzij 
Lions Harelbeke Liederik
KORTRIJK/HARELBEKE
Lions Harelbeke Liederik spaarde 
mee voor een vrachtwagen voor het 
Kortrijkse Aktractie. Het centrum 
begeleidt jongeren naar een 
werkplek. Het is uitzonderlijk dat een 
Lionsclub van Harelbeke sponsort in 
Kortrijk. “Meestal proberen we met 
kleinschalige hulp het verschil te 
maken in projecten waarin we 
geloven. In 2019 kozen we ervoor om 
de werking van Aktractie een duwtje 
in de rug te geven”, zegt Jan Bonte, 
voorzitter van de sociale commissie 
Lions Harelbeke Liederik.  
“Een vrachtwagen voor onze 
activiteiten was onontbeerlijk”, zegt 
Thierry Meerschman van Aktractie. 
“Wij spraken af dat voor elke euro die 
wij spaarden door oud ijzer te 
verkopen, de Lions eenzelfde bedrag 
zouden bijleggen. Zo spaarden we de 
vrachtwagen bijeen.”  (vkk)

LO
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EVA

Beweging.net zamelt in West-Vlaanderen kurken in
DEERLIJK
Om te voorkomen dat kurken nog in de vuilnisbak worden gegooid, organiseert 
Beweging.net Deerlijk samen met tal van andere West-Vlaamse afdelingen een 
grootschalige kurkinzameling. Beweging.net West-Vlaanderen wil iedereen 
sensibiliseren en daarom werden er over heel de provincie 350 inzameltonnen 
geplaatst. Onder de slogan ‘Mag ik deze kurk van jou?’ wil beweging.net West-
Vlaanderen samen met De West-Vlaamse Milieufederatie en Provincie West 
Vlaanderen jaarlijks 1 miljoen kurken ophalen. De kurken zullen gerecycleerd worden 
tot duurzaam isolatiemateriaal. In Deerlijk staan de inzameltonnen aan OC d’Iefte, 
buurthuis De Statie, buurthuis Sint-Lodewijk en Buurthuis De Wieke.  (eva)

EVA

Bavik Super Pils On Tour krijgt vervolg
REGIO
Brouwerij De Brabandere trok de afgelopen weken met een muziekband langs 
verschillende cafés in Harelbeke, Kuurne en Kortrijk. Het optreden maakte deel 
uit van de Bavik Super Pils On Tour, een marketingactie waarmee de brouwerij 
haar klanten wil bedanken en verzamelen rond een pint bier. Het team van de 
brouwerij is vastberaden om de succesformule volgend jaar te herhalen.  (kvo)

KVO
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ROB BUURMAN

Directeur Recycling
Netwerk Benelux

Wie stelt dat we in 2029 90
procent inzameling zullen
halen zonder statiegeld, is
naïef of van kwade wil

Volgens Rob Buurman is het onvermijdelijk: vroeg of laat zal
Vlaanderen statiegeld invoeren. De politieke partijen moeten het
op de onderhandelingstafel leggen.

Hoewel in een jaar tijd ruim 850 Vlaamse en
Nederlandse bedrijven, gemeenten en organisa-
ties zich aansloten bij de Statiegeldalliantie, stel-
de de Vlaamse regering statiegeld op plastic fles-
sen en blikjes in juli vorig jaar nog uit. Maar
nieuwe Europese regelgeving dwingt de volgende
regering om opnieuw naar de invoering ervan te
kijken.

De afgelopen maanden nam statiegeld in
Europa grote vaart. Op 10 juli kondigde de
Franse staatssecretaris Brune Poirson de beslis-
sing aan om statiegeld op plastic flessen en blik-

jes in te voeren, gesteund door de Franse supermarkten en drankenproducen-
ten. In dezelfde maand kondigde de Britse regering aan dat ze in 2023 een volle-
dig werkend statiegeldsysteem wil hebben. Enkele maanden daarvoor had
Schotland al besloten om statiegeld op plastic flessen, glazen flessen en blikjes
in te voeren.

In Nederland staat de uitbreiding van statiegeld van grote plastic flessen naar
grote én kleine plastic flessen gepland voor 2021. In januari 2019 besliste ook
Turkije dat er over vier jaar statiegeld op alle drankcontainers komt. In Istanbul
kunnen metroreizigers met een ingenieus systeem nu al hun reispas opwaarde-
ren door lege plastic flessen in te leveren. Met 80 miljoen inwoners wordt
Turkije na Duitsland het grootste statiegeldland ter wereld. Wie over de grens
kijkt, ziet dat een statiegeldrevolutie zich voltrekt.

Geen plastic rietjes

De revolutie heeft deels te maken met de zoge-
naamde Single Use Plastics Directive (SUPD).
Die nieuwe Europese richtlijn verbiedt plastic
wattenstaafjes, rietjes en enkele andere overbo-
dige plastic wegwerpproducten. Het Europees
Parlement keurde de tekst goed met een ruime
meerderheid van 90 procent. Over twee jaar moet elk Europees land de richtlijn
implementeren in nationale wetgeving.

De SUPD bevat twee artikelen die een impact hebben op de inzameling van
plastic flessen. In artikel 9 wordt vastgesteld dat we tegen 2029 90 procent van
de plastic flessen gescheiden moeten inzamelen. Statiegeld is het enige inzamel-
systeem dat bewijst die 90 procent te halen. Dat zeggen niet alleen milieuorga-
nisaties, maar dus ook Franse supermarkten en drankenproducenten.

De Europese richtlijn bepaalt daarnaast dat producenten van plastic flessen
vanaf 5 januari 2023 de kosten moeten betalen van de opruiming en verwerking
van plastic flessen in het zwerfvuil en de openbare vuilnisbakken. Ovam schat
de zwerfvuilkosten in Vlaanderen alleen al op 134,6 miljoen euro, ieder jaar op-
nieuw. Op dit moment worden die kosten bijna uitsluitend met belastinggeld
betaald.

Specialisten in de Europese afvalwetgeving weten dat op 19 juni 2020 stren-
gere rekenregels voor recyclage van kracht worden. Het is inmiddels bekend dat
de jaarlijkse recyclagecijfers van Fost Plus in Vlaanderen sterk overschat zijn.
Uit studiewerk in opdracht van Recover, een samenwerkingsverband van elf
afvalintercommunales en de stad Antwerpen, blijkt dat in Vlaanderen slechts de
helft van de plastic flessen gerecycleerd wordt.

Met de nieuwe Europese rekenregels, mogen sorteer-onnauwkeurigheden,
vocht en vuil niet meer worden meegerekend. Het recyclagepercentage voor
plastic flessen, volgens de overschattingen van Fost Plus nu 82,9 procent, zal so-
wieso dalen. Wie stelt dat we in 2029 de wettelijk verplichte 90 procent inzame-
ling zonder statiegeld zullen halen, is ofwel naïef ofwel van kwade wil.

Zwerfafval daalt niet

De vorige Vlaamse regering maakte aan het begin van de legislatuur eenLees De Standaard voor maar € 1! Meer info

En toch zal statiegeld er komen - De Standaard https://www.standaard.be/cnt/dmf20190806_04547834?articlehash=E...
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nieuw plan voor huishoudelijk en bedrijfsafval (https://www.ovam.be/sites
/default/files/atoms/files/HA-uitvoeringsplan-VR-20161609-def-LR.pdf).
Statiegeld lag toen ook op de onderhandelingstafel. Vlak daarvoor was een sta-
tiegeldstudie uitgevoerd die uitwees dat het nagenoeg kosteloos zou kunnen
worden ingevoerd. Maar bij publicatie van het definitieve afvalplan werd het
woord ‘statiegeld’ vakkundig uit iedere passage verwijderd. In plaats daarvan
bevatte het afvalplan een doelstelling van 20 procent minder zwerfvuil in 2022
ten opzichte van 2013.

Maar de laatste meting (over 2017) toont dat de hoeveelheid zwerfvuil 19.916
ton bedraagt, en dat is ruim 13 procent meer dan in 2013. De Ovam
(http://docs.vlaamsparlement.be/pfile?id=1428466)stelt dan ook ‘dat het halen
van de reductie-doelstellingen voor zwerfvuil tegen 2022 absoluut niet is gega-
randeerd’. Vrij vertaald: zonder statiegeld lukt het niet.

Uitbreiding blauwe zak

Na Schotland, Turkije, Frankrijk en Nederland, beginnen de geesten ook in
België te rijpen. Enkele weken geleden kondigde de nieuwe Brusselse regering
aan dat zij statiegeld op plastic flessen en blikjes zal invoeren in Brussel (DS 18
juli) (https://www.standaard.be/cnt/dmf20190718_04516122). Linksom of
rechtsom, statiegeld komt er in België.

De Vlaamse overheid hield het tot nu toe bij een uitbreiding van de blauwe
zak naar andere plastic verpakkingen. Dat doet niets tegen het zwerfvuil, maar
leidt wel tot extra investeringen van het bedrijfsleven.

Het is aan de nieuwe Vlaamse regering om de discussie over statiegeld op-
nieuw te voeren. De SP.A, Groen en CD&V hebben gezegd dat ze statiegeld op de
tafel van de Vlaamse regeringsonderhandelingen zullen leggen. De nieuwe rege-
ring kan voorkomen dat Vlaamse bedrijven nu nodeloos investeren in oplossin-
gen die nooit de doelstellingen zullen halen.

LEES MEER

07/09/2019 |  De nieuwe blauwe zak is ook een jobmachine (https://www.standaard.be

/cnt/dmf20190906_04595880)

22/08/2019 |  WHO niet bezorgd om plasticdeeltjes in water (https://www.standaard.be

/cnt/dmf20190821_04569911)
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Vooraan

SEBASTIEN ROUSSEAU

EN EMMANUEL VANBRUSSEL

Marianne De Backer, een van de
meest gereputeerde dealmakers
in farmaland, trekt na 28 jaar bij
Johnson & Johnson (J&J) naar de
Duitse rivaal Bayer, die de Vlaamse
met veel tromgeroffel ontvangt.

Bayer vindt de transfer zo
belangrijk dat de farma- en land-
bouwgroep er gisteren een pers-
bericht over uitstuurde. De
Backer wordt ‘Head of Business
Development & Licensing’ bij de
farmapoot. 

Ze zal vanuit Californië speuren
naar overnames en partnerships.
Volgens analisten is Bayers pijplijn
van mogelijke nieuwe medicijnen
aan de magere kant. Dus moeten
de toekomstige kaskrakers wellicht
buitenshuis gevonden worden.

Op de middelbare school won
De Backer prijzen voor chemie en
natuurkunde. Ze moest haar ou-
ders ervan overtuigen dat ze wilde
verder studeren. Die weerstand
heeft haar alleen maar sterker en
ambitieuzer gemaakt. Na twaalf
jaar studeren, waarvan acht ge-
combineerd met een volledige
baan, grossiert ze in diploma’s. De
Backer studeerde biochemie en
moleculaire biologie aan de Uni-
versiteit Gent en de Vrije Universi-
teit Brussel. In Gent doctoreerde ze
in de biotechnologie.

Dat ze in Rotterdam een MBA
haalde terwijl ze voltijds werkte en
zwanger was, leerde haar dat ze
stressbestendig is. ‘Daarna was al-
les eenvoudig. Het komt neer op
prioriteiten stellen en de ruis de
ruis laten. Om te ontspannen wan-
del ik elke dag een uur in de na-
tuur. Dan komen de beste ideeën

naar boven’, zei de Vlaamse power-
woman vorig jaar in een interview. 

De Backer begon haar loopbaan
in 1991 bij Janssen Pharmaceutica,
het Kempense dochterbedrijf van
J&J. Daarna groeide ze door naar
internationale functies bij de
Amerikaanse moeder-

groep, in Beerse, San Diego en We-
nen. 

In 2015 trok de bio-ingenieur
naar San Francisco, waar ze focuste
op innovatie. Twee jaar later legde
De Backer zich toe op het durfkapi-
taal van de farmareus. Ze werd
vicepresident venture investments
voor J&J in Silicon Valley. ’s Werelds
grootste farmaspeler, met meer
dan 70 miljard dollar omzet, heeft
al 45 jaar ervaring met durfkapi-
taal. Jaarlijks investeert hij 200 tot
300 miljoen in zo’n zestig bedrij-
ven. Het gaat zowel om zaaigeld in
de allerjongste starters als om
tweede of derde investeringsron-
des in volwassener bedrijven.

In haar laatste rol bij J&J reali-
seerde De Backer 200 partnerships
met bedrijven en stichtingen zoals
die van het Amerikaanse miljar-
dairskoppel Bill en Melinda Gates
(Microsoft). Een handvol allianties
heeft uiteindelijk geleid tot vijf
nieuwe medicijnen. De Vlaamse in-
vesteerde onder meer in het Ame-
rikaanse Grail. Dat bedrijf kan uit
bloed afleiden of er kankercellen
in zitten die misschien pas over
tien jaar een gevaar worden. De
volgende stap moet voorkomen
dat dat gebeurt. 

De Backers naam dook de voor-
bije jaren op in allerlei invloed-
rijke lijstjes. Vorig jaar nog in de
Women of Influence-lijst van de
Silicon Valley Business Journal. Eer-
der werd ze al verkozen tot een van
de honderd meest inspirerende
mensen in de farmaceutische sec-
tor en werd ze geselecteerd voor
het Boardroom Ready-programma
van de professionele organisatie
Women in Bio. De Backer zet zich
in voor meer kansen voor talent-
volle vrouwen.

Celtherapie
redt kinderen
met leukemie

Een experimentele Britse celthe-
rapie geeft hoop aan kinderen
met een tot voor kort uitbehan-
delde vorm van leukemie. Ze
hadden vergeefs alle normale
behandelingstrajecten door-
lopen en zouden naar verwach-
ting zeer binnenkort overlijden.
Met de nieuwe therapie werden
na enige tijd vijf kinderen gene-
zen verklaard.

Vooraan, pagina 5

Vijfsterren-
beweging geeft
fiat voor regering

De achterban van de populis-
tische Vijfsterrenbeweging heeft
gisteravond ingestemd met een
coalitie met de centrumlinkse
Democratische Partij (PD). Daar-
mee lijkt niets nog de tweede re-
gering van premier Guiseppe
Conte in de weg te staan. Die am-
bieert een ‘expansief econo-
misch beleid’ om de stilgevallen
economie zuurstof te geven.

Politiek & Economie, pagina 6

KORT

B
NP Paribas Fortis, de grootste bank van het land, verraste

een halfjaar geleden met een plan om de komende drie

jaar vier op de tien bankkantoren te sluiten en 2.200 jobs

te schrappen. Concurrent ING België had eerder al tot een

grote reorganisatie en afslanking beslist. KBC koos tot

dusver voor de weg van de geleidelijke hervorming, maar lijkt nu tot

een versnelling gedwongen. De bank heeft de vakbonden vandaag

uitgenodigd voor een bijzondere ondernemingsraad. Dat voorspelt

weinig goeds.

De banken zitten in de tang. Na de bankencrisis van 2008 werden

ze onderworpen aan een strenge regelgeving die hun opzadelde met

aanzienlijke kosten en aan hoge heffingen waarmee de banken hun

schuld moeten aflossen aan de maatschappij omdat de overheid ze

toen met belastinggeld moest redden. Nog door de bankencrisis

hebben ze hun internationale ambities fors moeten terugschroeven

en hebben ze zich grotendeels moeten terugplooien op de kleine

Belgische markt, waar de concurrentie hevig is.

Het lagerentebeleid waarmee de Europese Centrale Bank (ECB) de

euro- en economische crisis te lijf is gegaan, heeft voor de banken

een omgeving gecreëerd waarin het moeilijk werken is. De lage rente

vreet de rentemarge, een van hun belangrijkste inkomstenbronnen,

weg. En in tegenstelling tot wat de

banken hadden gehoopt, lijkt de

ECB niet meteen van plan af te stap-

pen van dat lagerentebeleid.

Hebben de banken het daardoor

lastig? Ja. Het hakt stevig in op hun

rendabiliteit. Maar zet het hun

voortbestaan op het spel? Niet auto-

matisch. Het komt erop aan de kos-

ten onder controle te houden en an-

dere inkomstenbronnen te zoeken. 

Sommige slagen daar beter in

dan andere. BNP Paribas Fortis

maakte gisteren bekend in de eerste

helft van dit jaar een groepswinst te hebben behaald van 1 miljard

euro. Dat is 5 procent meer dan in dezelfde periode vorig jaar, on-

danks een daling van de Belgische inkomsten met bijna 2 procent. 

De belangrijkste uitdaging is van een andere aard: de snelle digi-

talisering en robotisering van het bankiersmetier. Nieuwe dynami-

sche spelers leggen de traditionele banken het vuur aan de schenen.

Grote techreuzen maken plannen om op het terrein van de banken

te komen, zoals Facebook met zijn digitale munt libra en digitaal

betalingsplatorm. 

De banken moeten zich heruitvinden, fors investeren in techno-

logie, én hun organisatie aanpassen. Ze moeten snel en kordaat

schakelen, en wel op een moment dat hun winsten onder druk staan.

De medewerkers moeten mee in die veranderingen.

Een baantje bij de bank stond veelal voor een stabiele, rustige en

goedbetaalde job. Dat is, zoals in veel andere sectoren, verleden tijd.

Wie in een bank werkt, moet vaststellen dat hij op een roetsjbaan zit.

Voor een aantal van zijn collega’s is op die roetsjbaan geen plaats

meer. De onzekerheid is van een andere aard, maar net als tijdens de

bankencrisis van 2008 zijn het geen prettige tijden voor wie in een

bank werkt.

Reageren? Deel uw mening met ons en andere lezers

www.tijd.be/commentaar

De banken moeten
zich heruitvinden,
fors investeren in
technologie en
hun organisatie
aanpassen. 

In het nieuws omdat ze na
28 jaar verkast van Johnson
& Johnson naar de rivaal
Bayer. 

Grafiek
van de dag
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Elektrisch en elektronisch afval (kg opgehaald per inwoner in 2016)
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Bayer haalt Vlaamse powerwoman binnen

Marianne De BackerRoetsjbaantje
Door de uitdagingen en grote veranderingen waar
de banken voor staan, is een job bij de bank een
roetsjbaantje geworden. 

R
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De Belg en zijn elektronisch afval

W
at doet u met uw

koelkast als die

de geest geeft?

Wellicht - en ho-

pelijk - niet er-

gens dumpen, maar bijvoorbeeld

via de winkel waar u een nieuwe

koopt recycleren, of netjes afzetten

in het containerpark. Een koelkast

hoeven we gelukkig niet elk jaar te

vervangen. Maar onze honger naar

elektrische en elektronische toestel-

len creëert een groeiende berg elek-

troafval. De gemiddelde Belg dank-

te er in 2008 8,1 kg van af, in 2016

was dat al 11,3 kg. België bekleedt de

vierde plaats in Europa wat betreft

ingezamelde ‘e-waste’ per inwoner.

Over de hele EU is in 2016 8,9 kg per

inwoner ingezameld.

Die stijging is niet noodzakelijk

slecht nieuws. De inwoners van een

rijk land als België kunnen zich

meer toestellen veroorloven dan de

pakweg minder gefortuneerde Roe-

menen (1,6 kg per inwoner). Maar

een goed draaiende inzameling van

afgedankte toestellen maakt de in-

gezamelde afvalberg ook groter.

Ons land dook in 2016 evenwel net

onder de Europese norm van in te

zamelen e-waste. 

Veruit de grootste groep van elek-

troafval in de EU zijn huishoudtoe-

stellen. Meer dan de helft van de to-

tale e-waste zijn grote toestellen als

koelkasten (55,6%). Kleine toestellen

als microgolfovens tellen mee voor

9 procent. IT- en telecommunicatie-

toestellen (14,8%), consumenten-

elektronica en zonnepanelen (13,5%)

en een restcategorie van onder meer

speelgoed en sportmateriaal vervol-

ledigen de afvalberg. AF

Bron: De Tijd  - 4 september 2019
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De herstelling van het fietspad in
de Zonnestraat laat op zich
wachten. Gemeenteraadslid
Jean-Pierre Stockman (sp.a)
kaartte het probleem aan op de
jongste gemeenteraad, maar de
stad moet wachten tot het
Vlaams gewest met een oplos-
sing komt.

Het fietspad in de Zonnestraat
heeft de hittegolven van deze zo-
mer niet overleefd. Een deel van
het fietspad is eind juli omhoog
gekomen. De uitzettingsvoeg
bleek niet opgewassen tegen de
uitzonderlijke weersomstandig-
heden. De probleemzone is wel
duidelijk afgebakend, maar de
herstelling laat op zich wachten.
«Dat terwijl er dagelijks veel fiet-
sers passeren in de Zonnestraat»,
zegt Stockman. 
Schepen van Openbare Werken
Ignace Michaux (CD&V) betreurt

RONSE

Het fietspad in de Zonnestraat bezweek deze zomer 
onder de hitte. Foto Lieke D’hondt

Fietspad Zonnestraat aan begin van schooljaar nog niet hersteld

OUDENAARDE
Een 27-jarige jongeman uit Kort-
rijk die in 2015 en 2016 in Ichtegem
en Oudenaarde twee exclusieve
poolparty’s organiseerde onder de
naam Treasure Pool Party is dins-

dag door de correctionele recht-
bank van Kortrijk veroordeeld tot
een voorwaardelijke celstraf van
drie maanden en een effectieve
boete van 400 euro voor bedrieg-

lijk onvermogen en alles zonder in-
schrijving bij de kruispuntbank
voor ondernemingen te hebben
georganiseerd. De rechtbank ver-
klaarde 2.000 euro verbeurd.(LSI)

RONSE
Stad wil wekelijkse
afvalophaling 
in warme periodes
Ronse bekijkt of het de afvalopha-
ling in warme zomerperiodes we-
kelijks kan laten verlopen in plaats
van tweewekelijks. Oppositie-
raadslid Lech Schelfout (Groen)
signaleerde op de gemeenteraad
dat tijdens de hittegolven in som-
mige appartementen en kleine wo-
ningen het afval is beginnen stin-
ken en vreest dat de stap om te
sluikstorten zo kleiner wordt.
«Een wekelijkse vuilnisophaling in
de zomer of ondergrondse contai-
ners met een badgesysteem in de
wijken zouden een oplossing kun-
nen zijn», zegt Schelfout. Schepen
Jan Foulon (CD&V) is zo’n wekelijk-
se ophaling in uitzonderlijke geval-
len wel genegen. «I.VL.A heeft op
onze vraag een studie gemaakt,
maar een wekelijkse ophaling is te
duur. We zijn wel van plan om er
nog eens op aan te dringen. Ander-
zijds zal de weegbrug in het recy-
clagepark van de stad in 2020 ope-
rationeel zijn. Bepaalde fracties,
zoals groenafval, kunnen dan gra-
tis binnengebracht worden.» (LDO)

RONSE
Nieuwe tarieven  
zwembad bekend
Het heeft wat voeten in de aarde ge-
had, maar de nieuwe tarieven voor
het zwembad dat op zondag 29 sep-
tember de deuren opent, zijn op de
jongste gemeenteraad dan toch
unaniem goedgekeurd.  Concreet
kunnen Ronsenaars en inwoners
van Kluisbergen, Celles en Frasnes
aan dezelfde tarieven zwemmen in
het nieuw zwembad. Zwemmers tot
12 jaar, mensen met een handicap,
60+’ers, groepen van minstens 20
personen en leden van een erkende
zwemvereniging betalen 3 euro per
zwembeurt. Volwassenen betalen 4
euro en baantjeszwemmers 2,5
euro. Voor zwemmers die niet uit
Ronse of één van de gemeenten die
samenwerken met Ronse komen,
gelden iets duurdere tarieven: 5,5
euro per volwassene, 3 euro voor
baantjeszwemmers en 4 euro voor
de overige categorieën. (LDO)

400 euro boete voor organisator poolparty’s

Met meer dan 300 bezoekers
was het zomerfeest van Huis van
het Kind in Zottegem een groot

succes en een superleuk feest
voor de kleinsten, met heel wat
toffe activiteiten. De zomerva-

kantie werd er op een vrolijke
noot afgesloten. Op naar het
feestje van volgend jaar! (FEL)

ZOTTEGEM

Het zomerfeest werd een leuke afsluiter van de zomervakantie. Foto Frank Eeckhout

Met z’n 300 uit de bol 
op zomerfeest Huis van het Kind

Vlaamse  Ardennen

Het Laatste Nieuws gaat de komende weken samen met jou op zoek naar 
Hét Streekproduct 2019. Meer over onze wedstrijd, in samenwerking 
met het VLAM, en de deelnemers op pagina 17
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schikt voor wetenschappelijk onder-
zoek. Het zijn die skeletten of delen er-
van, die we vandaag herbegraven», zegt
Stefaan Vercamer (CD&V), schepen van
Burgerzaken. «Bij leven was het de wens
van deze mensen om een rustplaats te
vinden in de kerk van Ename. Uit res-
pect voor de overledenen en om een
einde te maken aan zinloze verhuisbe-
wegingen hebben we met het stadsbe-
stuur besloten om grond op de begraaf-
plaats van Ename ter beschikking te
stellen voor een herbegrafenis van de
archeologische menselijke resten. Zo
vinden ze uiteindelijk toch een rust-

plaats die aansluit bij hun wens: zo
dicht mogelijk tegen de kerk», moti-
veert Vercamer de ongewone begrafe-
nis.

Geestelijken en leken
«We kennen niet het individuele leven
van al die mensen die we vandaag her-
begraven hebben, maar het gaat alvast
om mensen die in Ename woonden en
leefden, vooral in de periode van de zes-
tiende tot de achttiende eeuw. Het wa-
ren zowel geestelijken als leken. Gees-
telijken lagen begraven in de midden-
beuk, gekleed in hun gewaden en met

kousen en schoenen, terwijl de leken in
linnen lijkwaden hun laatste rustplaats
vonden. Hoe dichter bij het altaar, hoe
duurder je begraafplaats was», weet
Vercamer. Het stadsbestuur voorziet
een kleine zerk met opschrift om de
plaats te markeren en de geschiedenis
uit te leggen. Volgens gedeputeerde
voor Erfgoed bij de provincie Oost-
Vlaanderen Annemie Charlier, die op de
plechtigheid aanwezig was, is de herbe-
graving van eerder opgegraven mense-
lijke resten een Belgische primeur. «In
andere landen is dat al gebeurd, maar
bij ons nooit eerder», weet Charlier.

30 JAAR NA OPGRAVING WORDT GEBEENTE VAN 35 MENSEN IN GRAF GEPLAATST

Eeuwen na dood eindelijk definitieve rust

Eind jaren negentig werd beslist om het
schip van de Sint-Salvatorkerk van Ena-
me in de oorspronkelijke toestand, en
de vloer tot zijn oorspronkelijke niveau
terug te brengen.  Samen met de instal-
latie van het vloerverwarmingssysteem
moest bijna een meter grond worden
uitgegraven. Uit de kerk zijn toen 180
skeletten opgegraven.
«Op die menselijke resten is er heel veel
archeologische onderzoek gebeurd.
Maar een deel ervan is niet langer ge-

Op de begraafplaats in
Ename vond gisterenna-
middag een opmerkelij-
ke en unieke begrafenis
plaats: restanten van 35
skeletten uit de 16de tot
18de eeuw, die dertig
jaar geleden waren op-
gegraven bij de renova-
tie van de kerk van Ena-
me, zijn samen in één
kist in een graf gezet.
«Dit doen we uit respect
voor de betrokkenen»,
zegt Stefaan Vercamer
(CD&V), schepen van
Burgerzaken.

RONNY DE COSTER

ENAME

De resten van de 35 skeletten gingen in één kist de grond in. Foto Ronny De Coster

eveneens de gang van zaken. «Het
fietspad is eigendom van het
Vlaams gewest, dus zij zullen het
herstellen. We hebben het pro-
bleem onmiddellijk gesignaleerd
en hebben ondertussen nog eens

met aandrang gevraagd om er
werk van te maken. Zeker nu het
schooljaar gestart is en er veel
kinderen passeren, moet er een
oplossing komen.» 

(LDO)

(KO24/1)
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DOOR CARLOS BERGHMAN

De marktkramers vatten tussen 8
uur en 16.30 uur post langs de
Guido Gezellelaan en de Volks-
laan, terwijl de rommelmarkt zich
uitstrekt over de Verbroederings-
straat, Volhardingsstraat, Onder-
wijsstraat, Minneplein en Onder-
wijsplein. “Daarnaast hebben we
ook een feestelijk en muzikaal
programma in elkaar gebokst met
voor elk wat wils”, vertelt voorzit-
ter Gino Claus van het wijkcomi-
té.
“Aan basisschool De Duizendpoot
op het Onderwijsplein zijn er de
hele dag door optredens op het

grote podium. De dansers van
dansschool Love 2 Dance begin-
nen er al aan om 9.30 uur, om 14
uur keren ze nog eens terug. An-
gelo Martinez treedt om 10.45 uur
op, gevolgd door Marco Rossi om
11.45 uur en het zangduo Kevin &
Romina om 13 uur. De honger en
dorst stillen kan aan een van de
foodtrucks die aan het plein opge-
steld staan”, aldus Gino.

SPRINGKASTELEN

Het jaarlijkse volksfestijn op wijk
Ons Dorp moet ook een leuk kin-
derfeest worden. “We hopen heel
veel kinderen te mogen verwelko-
men op een van de springkastelen

in ons kinderdorp op het Volks-
plein”, zegt Gino. “Bij Bellekes
Feestfabriekje kan iedereen te-
recht voor een superorigineel en
leuk kapsel en ook ballonnen-
clown Mario staat garant voor
heel wat kindervreugde. Voor ker-
misplezier kan de jeugd terecht
op het Vrijheidsplein.”
Even verderop in de Geluwestraat
ten slotte zijn er in het cultuur-
huis Sculpta tussen 10 en 15 uur
gratis optredens van Blue Boy,
zangeres Martine, Jeanine, Beni-
to, Cecile, Dick Presley, Fré en
Guillaume.

Kinderdorp en optredens
op volksfeest op Ons Dorp
MENEN Wijk Ons Dorp maakt zich stilaan op voor de absolute hoogdag van het
jaar. Op donderdag 15 augustus organiseert wijkcomité Ons Dorp immers de jaar-
lijks drukbezochte braderie en rommelmarkt. Met gratis optredens, een kinder-
dorp en foodtrucks hoopt voorzitter Gino Claus opnieuw veel volk op de been te
krijgen.

De leden van wijkcomité Ons Dorp met vlnr. Hendrik Nuytten, Christian Honraedt, Stephane Trachez, Gino Claus

en Conny Grouwet. Rica Werbrouck en Mario Louage ontbreken. (foto CB)

Schepen van Publieke Ruimte Pa-
trick Roose (SP.A) was maar wat
trots om de ondergrondse glasbol
voor te stellen. Volgens het stads-
bestuur geven die ondergrondse
glascontainers minder aanleiding
tot sluikstorten in de nabije om-
geving. En net dat sluikstorten is
in veel steden en gemeenten een
hardnekkig probleem. In Harel-
beke bijvoorbeeld werd vorige
maand nog een glascontainer
weggenomen na herhaaldelijke
klachten van sluikstort en zwer-
fafval. 

“Met het stadsbestuur hebben we
beslist om verder te investeren in
het ondergronds brengen van de
glasbollen”, duidt schepen Roose.
“De stationsomgeving verdient in
het bijzonder onze aandacht,
daarom hebben we hier eerst in-
gegrepen.” Afvalintercommunale
Mirom Menen installeerde de
glasbol, de investering bedraagt
zo’n 11.000 euro. “Daarnaast ver-
welkomen we ook twee nieuwe,
mooiere glasbollen aan de Sint-
Niklaaskerk in Rekkem”, besluit
schepen Roose. (OV)

Ondergrondse
glasbollen moeten
stad netjes houden
MENEN De stad Menen zet haar ambities voor een
nette stad kracht bij met de installatie van een onder-
grondse glasbol.

Schepen Renaat Vandenbulcke, burgemeester Eddy Lust en schepen

Patrick Roose bij de nieuwe ondergrondse glasbol. (gf)

MENEN/KORTRIJK De vermoedelijke dader van de drieste steek-
partij in Menen is opgepakt en aangehouden. Dat heeft het parket
van West-Vlaanderen, afdeling Kortrijk bekendgemaakt. De steek-
partij vond plaats in de nacht van 24 op 25 juli, aan de parking van
cc De Steiger. Twee personen kregen het om een toen nog on-
bekende reden aan de stok met elkaar. De woordenwisselingen
escaleerde en draaide uit op een handgemeen, waarbij een van de
twee mannen een kapotgeslagen fles nam en het slachtoffer aan-
viel. De dertiger uit Kortrijk kon nog zelf naar het AZ Delta
wandelen waar hij meteen naar het operatiekwartier werd ge-
bracht. De man had diepe steekwonden in de borststreek en in de
hals. De dader van het steekincident verdween met de noor-
derzon. 
De vlucht van de onbekende man kwam ruim een week later tot
een einde. Parketwoordvoerder Tom Janssens: “Na intensief
speurwerk zijn we de vermoedelijke dader op het spoor gekomen
en hebben we hem kunnen oppakken. Het gaat om de 34-jarige
Luzayamo Z., een persoon met Congolese roots die in Wevelgem
woont. De verdachte en het slachtoffer, Mutombo A., kenden
elkaar. Aan de basis van het incident zou niets meer dan een
dronkemansruzie hebben gelegen. Luzayamo Z. ging al over tot
verklaringen en betuigt ook veel spijt.”
De verdachte van de steekpartij verscheen vrijdag voor de raad-
kamer, die meteen de aanhouding bevestigde en verlengde. Het
slachtoffer verblijft nog in het ziekenhuis maar is ondertussen wel
buiten levensgevaar. (CLL)

Dader van steekpartij aan cc De
Steiger opgepakt en aangehouden

MENEN / LAUWE

LAUWE De start van het nieuwe

seizoen bij Sportgroep Vaste

Vuist bracht nieuwe clubkledij

voor de leden. Om de oude

uitrustingen, trainingspakken,

T-shirts en polo’s een tweede

leven te geven, werden de kleren

meegegeven met een groep

vakantiegangers die naar Sene-

gal trokken. “De kleren zijn nog

in goede staat”, duidt voorzitter

Dries Defossez. “Sommige zijn

zelfs nog nooit gedragen. De

mensen in Senegal waren maar

wat blij met de sportkleren.” (gf)

Oud clubuitrusting
Vaste Vuist krijgt
tweede leven 


